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۱- وزير ارتباطات: «طرح صيانت» نداريم؛ تا چيزي قانون نشود مكلف به اجرا نيستيم / آخرين خبر

۲- دسترسي ۳۵۸ روستاي فاقد زيرساخت به شبكه ملي اطلاعات / خبرگزاري مهر / سيناپرس

۳- وزير ارتباطات: «طرح صيانت» نداريم؛ تا چيزي قانون نشود مكلف به اجرا نيستيم/ هفته گذشته، خطوط ترافيك اينستاگرام

چند ساعت قطع بودند؛ اختلال مقطعي پيش مي آيد/ مي خواهيم خانه ها سرعت هاي چند صد برابري ... / جماران

۴- زارع پور و همكارانش عالمانه داده ها را دستكاري كرده اند/ اختلال در اينترنت با اين حربه سرعت اينترنت نام گرفت! /

خبر آنلاين / روزنامه رويداد امروز

۵- لازمه افزايش كيفيت و سرعت اينترنت چيست؟ / روزنامه اقتصاد برتر / روزنامه تعادل / روزنامه اترك

۶- تعمير كابل دريايي فيبرنوري براي نخستين بار در ايران / آي تي آنالايزر / ايستنا / روزنامه اقتصاد سرآمد

۷- لازمه افزايش كيفيت و سرعت اينترنت چيست؟ / آرمان اقتصادي / ايسنا / ايران اكونوميست / شفقنا

۸- تعمير كابل دريايي فيبرنوري براي نخستين بار در ايران / بولتن نيوز / پول نيوز

۹- ببينيد | ۳۰ درصد پهناي باند مازاد داريم! | تضمين كيفيت سرعت اينترنت تا ۳ دهه آينده / همشهري

۱۰- اتصال مدارس به فيبر نوري و شبكه ملي اطلاعات / تيتر ۲۰

۱۱- اتصال تمام مدارس كشور به شبكه فيبرنوري در دستور كار قرار مي گيرد / پايگاه دولت

۱۲- تأمين ارتباطات پايدار و با كيفيت براي زائران اربعين / خبرگزاري مهر / تقريب نيوز / نصر / روزنامه رويداد امروز

۱۳- اتصال تمام مدارس كشور به شبكه فيبرنوري در دستور كار وزارت ارتباطات / فصل اقتصاد / روزنامه جهان صنعت / تسنيم

۱۴- وزير ارتباطات: اگر قرار باشد به دانش آموزان و دانشجويان اينترنت رايگان بدهيم، بايد بودجه آن از قبل پيش بيني شده

باشد؛ تاكنون چنين چيزي اتفاق نيفتاده / انتخاب

۱۵- برقراري اينترنت رايگان براي دانشجويان و دانش آموزان منوط به تامين منابع است / ايرنا / ايران اكونوميست

۱۶- دستاوردهاي يكساله وزارت ارتباطات! / نوانديش

۱۷- وزير ارتباطات: مسير نجف تا كربلا را به فيبرنوري تجهيز كرديم /واي فاي اينترنت پرسرعت و رايگان در اختيار زوار / تيتر
برتر

۱۸- كارنامه يك ساله وزارت ارتباطات / همشهري

۱۹- ۶ ماهواره و محموله فضايي آماده تست و پرتاب داريم / خبرگزاري مهر / روزنامه رويداد امروز / خوز ۲۴

۲۰- تعمير فيبرهاي نوري زير دريا براي اولين بار توسط دانش و تخصص ايراني / تصاوير اوليه ماهواره خيام هفته بعد منتشر

مي شود / تسنيم / فصل اقتصاد

۲۱- بررسي ميزان تحقق پروژه فيبر نوري، از وعده تا اجرا / ايسنا / ايران اكونوميست / خبر اقتصادي / آرمان اقتصادي
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: آخرين خبرشماره خبر:  ۱  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۲

  وزير ارتباطات: «طرح صيانت» نداريم؛ تا چيزي قانون نشود مكلف به اجرا نيستيم

وزير ارتباطات: «طرح صيانت» نداريم؛ تا چيزي قانون نشود
مكلف به اجرا نيستيم 

جماران/ وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات گفت: چيزي كه
هنوز تصويب نشده و در مجلس است را چه طور دولت مي
عنوان به  چيزي  كه  ام  گفته  بارها  من  كند؟!  اجرا  تواند 
قانون يا طرح صيانت نداريم. بحث هايي در مجلس هست و
هنور تبديل به قانون نشده و تا چيزي قانون نشود مكلف به

اجرا نيستيم. 

وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات با تأكيد بر اينكه چيزي به عنوان «قانون» يا «طرح صيانت» نداريم، گفت: ما به دنبال راه اندازي
فيبرنوري هستيم و مي خواهيم خانه ها را به فيبر نوري وصل كنيم تا سرعت هاي چند صد برابري نسبت به وضع فعلي را تجربه

كنند. الآن در ۱۰ استان شروع كرده ايم و هفته بعد ان شاء االله دو سه استان افتتاح مي شود و آماده واگذاري به مردم است. 

در آمده  پيش  اختلالات  ارتباط  در خصوص  خميني(س)  امام  هاي  آرمان  با  دولت  هيأت  ميثاق  تجديد  حاشيه  در  پور  زارع  عيسي 
اينترنت با اجراي چراغ خاموش طرح صيانت، به خبرنگار جماران گفت: اختلالات يك هفته گذشته حادثه اي بود كه برطرف شد، الآن
ما هيچ اختلالي نداريم. چيزي كه هنوز تصويب نشده و در مجلس است را چه طور دولت مي تواند اجرا كند؟! من بارها گفته ام كه
چيزي به عنوان قانون يا طرح صيانت نداريم. بحث هايي در مجلس هست و هنور تبديل به قانون نشده و تا چيزي قانون نشود مكلف

به اجرا نيستيم. 

سه هفته پيش در كانادا ۲۴ ساعت كل اينترنت كشور قطع بود؛ اختلالات پيش مي آيد 
هفته گذشته خطوطي كه ترافيك اينستاگرام روي آنها بود چند ساعت دچار قطعي شده بودند 

وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات تأكيد كرد: ما مكلفيم يك شبكه پرسرعت، با كيفيت و امن براي آحاد مردم ايجاد كنيم و داريم براي
آن تلاش مي كنيم. حادثه مثل همه جاي دنيا پيش مي آيد. سه هفته پيش در كانادا ۲۴ ساعت كل اينترنت كشور قطع بود، اين

اختلالات پيش مي آيد. 

وي در پاسخ به سؤالي در خصوص دليل اختلالات هفته گذشته اينستاگرام نيز گفت: خطوطي كه ترافيك اينستاگرام روي آنها بود
چند ساعت دچار قطعي شده بودند و آن هم حل شد و الآن ما داشبورد داريم و لحظه اي چك مي كنيم؛ هيچ مسأله اي نداريم.

http://akharinkhabar.ir/politics/9250622/%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%d8%a7%d8%b1%d8%aa%d8%a8%d8%a7%d8%b7%d8%a7%d8%aa-%d8%b7%d8%b1%d8%ad-%d8%b5%db%8c%d8%a7%d9%86%d8%aa-%d9%86%d8%af%d8%a7%d8%b1%db%8c%d9%85%d8%9b-%d8%aa%d8%a7-%da%86%db%8c%d8%b2%db%8c-%d9%82%d8%a7%d9%86%d9%88%d9%86-%d9%86%d8%b4%d9%88%d8%af-%d9%85%da%a9%d9%84%d9%81-%d8%a8%d9%87-%d8%a7%d8%ac%d8%b1%d8%a7-%d9%86%db%8c%d8%b3%d8%aa%db%8c%d9%85
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اختلال مقطعي پيش مي آيد مثلا هفته گذشته ۴۵ گيگ ما به طور مقطعي قطع بود. اين طبيعت شبكه است. 

اينترنت را از طريق فيبرهاي نوري كه متصل به بقيه كشورها است تأمين مي كنيم 

زارع پور يادآور شد: ما اينترنت را از طريق فيبرهاي نوري كه متصل به بقيه كشورها است تأمين مي كنيم؛ از شمال، جنوب و غرب
گاهي اوقات قطع مي شود به هر حال ممكن است مشكلي پيش بيايد ولي اينها اسمش اختلال نيست و طبيعي است. مثل شبكه برق

است كه گاهي اوقات جايي قطع مي شود يا اتفاقي مي افتد. 

وي در پايان تأكيد كرد: ما به دنبال راه اندازي فيبرنوري هستيم و مي خواهيم خانه ها را به فيبر نوري وصل كنيم تا سرعت هاي
چند صد برابري نسبت به وضع فعلي را تجربه كنند. الآن در ۱۰ استان شروع كرده ايم و هفته بعد ان شاء االله در دو، سه استان افتتاح
مي شود و آماده واگذاري به مردم است. تا پايان دولت ان شاء االله براي ۸۰ درصد از خانوارهاي همه استان ها اين امكان را فراهم مي

كنيم كه اگر تمايل داشته باشند بتوانند استفاده كنند.
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  ۲  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۲

  دسترسي ۳۵۸ روستاي فاقد زيرساخت به شبكه ملي اطلاعات

وزير ارتباطات از دسترسي ۳۵۸ روستاي فاقد زيرساخت به شبكه ملي اطلاعات خبر داد.

زيرساخت فاقد  روستاي  از دسترسي ۳۵۸  ارتباطات  وزير   
به شبكه ملي اطلاعات خبر داد. 

به گزارش خبرنگار مهر، عيسي زارع پور در صفحه شخصي خود در فضاي مجازي نوشت: از زمان آخرين افتتاح پروژه اتصال روستاهاي
بالاي بيست خانوار به شبكه پرسرعت و پايدار كه در ۲۸ ارديبشت امسال اتفاق افتاد، عمليات اجرايي اين پروژه همچنان با سرعت
ايران عزيز كه عموماً داراي مسيرهاي صعب انتهاي مرداد امسال ۳۵۸ روستاي جديد در اقصي نقاط  ابتداي خرداد تا  از  ادامه دارد. 
آنها ۳۴۲۹۲ خانوار با حدود ۱۱۷ هزار نفر العبور و فاقد زيرساخت مناسب هستند، به شبكه ملي اطلاعات پيوستند كه در مجموع 

جمعيت از ارتباطات پايدار و پرسرعت برخوردار شدند. 

از همكارانم در مديريت توسعه ارتباطات روستايي، ساير مديران استاني و اپراتورهاي همكار در اين طرح كه زحمت اتصال اين روستاها
را به عهده داشتند قدرداني مي كنم. 

https://sinapress.ir/news/136437/%d8%af%d8%b3%d8%aa%d8%b1%d8%b3%db%8c-%db%b3%db%b5%db%b8-%d8%b1%d9%88%d8%b3%d8%aa%d8%a7%db%8c-%d9%81%d8%a7%d9%82%d8%af-%d8%b2%db%8c%d8%b1%d8%b3%d8%a7%d8%ae%d8%aa-%d8%a8%d9%87-%d8%b4%d8%a8%da%a9%d9%87-%d9%85%d9%84%db%8c-%d8%a7%d8%b7%d9%84%d8%a7%d8%b9%d8%a7%d8%aa-
https://www.mehrnews.com/news/5571456/%d8%af%d8%b3%d8%aa%d8%b1%d8%b3%db%8c-%db%b3%db%b5%db%b8-%d8%b1%d9%88%d8%b3%d8%aa%d8%a7%db%8c-%d9%81%d8%a7%d9%82%d8%af-%d8%b2%db%8c%d8%b1%d8%b3%d8%a7%d8%ae%d8%aa-%d8%a8%d9%87-%d8%b4%d8%a8%da%a9%d9%87-%d9%85%d9%84%db%8c-%d8%a7%d8%b7%d9%84%d8%a7%d8%b9%d8%a7%d8%aa
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: جمارانشماره خبر:  ۳  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۲

  وزير ارتباطات: «طرح صيانت» نداريم؛ تا چيزي قانون نشود مكلف به اجرا نيستيم/ هفته گذشته،

خطوط ترافيك اينستاگرام چند ساعت قطع بودند؛ اختلال مقطعي پيش مي آيد/ مي خواهيم خانه ها

سرعت هاي چند صد برابري ...

عيسي زارع پور وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات به جماران گفت: چيزي كه هنوز تصويب نشده و در مجلس است را چه طور
دولت مي تواند اجرا كند؟! من بارها گفته ام كه چيزي به عنوان قانون يا طرح صيانت نداريم. بحث هايي در مجلس هست و

هنور تبديل به قانون نشده و تا چيزي قانون نشود مكلف به اجرا نيستيم.

عيسي زارع پور وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات به جماران گفت: چيزي كه هنوز تصويب نشده و در مجلس است را چه طور
دولت مي تواند اجرا كند؟! من بارها گفته ام كه چيزي به عنوان قانون يا طرح صيانت نداريم. بحث هايي در مجلس هست و هنور

تبديل به قانون نشده و تا چيزي قانون نشود مكلف به اجرا نيستيم.
<[[

http://www.jamaran.ir/%d8%a8%d8%ae%d8%b4-%d8%b3%db%8c%d8%a7%d8%b3%d8%aa-12/1564691-%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%d8%a7%d8%b1%d8%aa%d8%a8%d8%a7%d8%b7%d8%a7%d8%aa-%d8%b7%d8%b1%d8%ad-%d8%b5%db%8c%d8%a7%d9%86%d8%aa-%d9%86%d8%af%d8%a7%d8%b1%db%8c%d9%85-%d8%aa%d8%a7-%da%86%db%8c%d8%b2%db%8c-%d9%82%d8%a7%d9%86%d9%88%d9%86-%d9%86%d8%b4%d9%88%d8%af-%d9%85%da%a9%d9%84%d9%81-%d8%a8%d9%87-%d8%a7%d8%ac%d8%b1%d8%a7-%d9%86%db%8c%d8%b3%d8%aa%db%8c%d9%85-%d9%87%d9%81%d8%aa%d9%87-%da%af%d8%b0%d8%b4%d8%aa%d9%87-%d8%ae%d8%b7%d9%88%d8%b7-%d8%aa%d8%b1%d8%a7%d9%81%db%8c%da%a9-%d8%a7%db%8c%d9%86%d8%b3%d8%aa%d8%a7%da%af%d8%b1%d8%a7%d9%85-%da%86%d9%86%d8%af-%d8%b3%d8%a7%d8%b9%d8%aa-%d9%82%d8%b7%d8%b9-%d8%a8%d9%88%d8%af%d9%86%d8%af-%d8%a7%d8%ae%d8%aa%d9%84%d8%a7%d9%84-%d9%85%d9%82%d8%b7%d8%b9%db%8c-%d9%be%db%8c%d8%b4-%d9%85%db%8c-%d8%a2%db%8c%d8%af-%d9%85%db%8c-%d8%ae%d9%88%d8%a7%d9%87%db%8c%d9%85-
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: خبر آنلاينشماره خبر:  ۴  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۲

  زارع پور و همكارانش عالمانه داده ها را دستكاري كرده اند/ اختلال در اينترنت با اين حربه سرعت

اينترنت نام گرفت!

از يكي  ميان  اين  در  اما  داشت  همراه  به  مختلفي  هاي  نقد  ارتباطات  وزارت  در  پور  زارع  عيسي  يكساله  عملكرد  گزارش 
مهمترين ادعاهاي مطرح شده در گزارش عملكرد وزير ادعاي افزايش سرعت اينتر نت است . ادعايي كه عادل طالبي عضو

اتحاديه كسب و كارهاي اينترنتي به آن پاسخ داده است.

گزارش عملكرد يكساله عيسي زارع پور در وزارت ارتباطات
نقد هاي مختلفي به همراه داشت اما در اين ميان يكي از
وزير عملكرد  گزارش  در  شده  مطرح  ادعاهاي  مهمترين 
عادل كه  ادعايي   . است  نت  اينتر  سرعت  افزايش  ادعاي 
طالبي عضو اتحاديه كسب و كارهاي اينترنتي به آن پاسخ

داده است. 

 
 MB ۲۲ دريافت 

راحله كرمي: انتشار گزارش عملكرد يك ساله عيسي زارعپور در وزارت ارتباطات نكات مختلفي داشته و در ميان اين گزارش عملكرد،
ادعاي طرح شده درباره افزايش سرعت اينترنت در يك ساله گذشته به قدري خبرساز شده كه حتي ايرنا خبرگزاري دولت با اشاره به
گزارش رگلاتوري درباره اختلالات اينترنت در ۶ ماهه نخست در مورد اين ادعا با ترديد پيش رفته است. گزارش البته بندهاي ديگري
هم دارد چون اينترنت امن كودك و نوجوان يا مبارزه با فيلترشكن ها. زارع پور و همكارانش كه البته يك سال گذشته با ماجراهاي
مربوط به ورژن هاي گوناگون طرح صيانت هميشه در كانون اخبار بودند حالا با اين گزارش عملكرد منتشره صاحب منتقدان جدي

 
تري شدند. 

عادل طالبي كارشناس و فعال سرشناس حوزه كسب و كارهاي اينترنتي با فكت چك تعدادي از ادعاهاي گزارش يك ساله وزارت به

0:00 / 5:12

https://ruydadiran.com/157031-%d8%b2%d8%a7%d8%b1%d8%b9-%d9%be%d9%88%d8%b1-%d9%88-%d9%87%d9%85%da%a9%d8%a7%d8%b1%d8%a7%d9%86%d8%b4-%d8%b9%d8%a7%d9%84%d9%85%d8%a7%d9%86%d9%87-%d8%af%d8%a7%d8%af%d9%87-%d9%87%d8%a7-%d8%b1%d8%a7-%d8%af%d8%b3%d8%aa%da%a9%d8%a7%d8%b1%db%8c-%da%a9%d8%b1%d8%af%d9%87-%d8%a7%d9%86%d8%af/-%d8%a7%d8%ae%d8%aa%d9%84%d8%a7%d9%84-%d8%af%d8%b1-%d8%a7%db%8c%d9%86%d8%aa%d8%b1%d9%86%d8%aa-%d8%a8%d8%a7-%d8%a7%db%8c%d9%86-%d8%ad%d8%b1%d8%a8%d9%87-%d8%b3%d8%b1%d8%b9%d8%aa-%d8%a7%db%8c%d9%86%d8%aa%d8%b1%d9%86%d8%aa-%d9%86%d8%a7%d9%85-%da%af%d8%b1%d9%81%d8%aa!.html
https://www.khabaronline.ir/news/1665487/%d8%b2%d8%a7%d8%b1%d8%b9-%d9%be%d9%88%d8%b1-%d9%88-%d9%87%d9%85%da%a9%d8%a7%d8%b1%d8%a7%d9%86%d8%b4-%d8%b9%d8%a7%d9%84%d9%85%d8%a7%d9%86%d9%87-%d8%af%d8%a7%d8%af%d9%87-%d9%87%d8%a7-%d8%b1%d8%a7-%d8%af%d8%b3%d8%aa%da%a9%d8%a7%d8%b1%db%8c-%da%a9%d8%b1%d8%af%d9%87-%d8%a7%d9%86%d8%af-%d8%a7%d8%ae%d8%aa%d9%84%d8%a7%d9%84
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را آمار  عالمانه  همكارانش  و  زارعپور  گويد  مي  و  كشيده  چالش  به  را  گزارش  اين  وب،  لايف  چون  هايي  سايت  هاي  داده  استناد 
دستكاري كرده اند! 

او در اين يادداشت صوتي براي خبرآنلاين مي گويد:«درباره گزارشي كه آقاي وزير منتشر كردند نكات مختلفي مطرح است اما بايد
ديد اين داده ها منبع تائيدش كجاست. درباره افزايش سرعت صحبت كردند و اشاره داشتند به نرم افزار speed test . به نظر مي
رسد آقاي وزير مي دانند و عالمانه آمدند حقيقت را وارونه جلوه داده اند. Speed test نرم افزاري است كه سرعت شما را با يك
سروري كه به صورت ديفالت نزديك ترين سرور در دسترس شماست مي سنجد. اصل ماجرايي كه ما داريم سرعت اينترنت بين الملل
اينترنت بين از ۸۰ درصد ترافيك  اعلام كردند بيش  برنامه  ايرانسل در يك  ، مديرعامل شركت  نكنم  اشتباه  اگر  است. سال گذشته 
اين بپرسيد  ها  سايت  صاحبين  تمام  از  اگر  اينكه  است.ضمن  داخلي  اينترنت  كند  مي  اشاره  آن  به  وزير  آقاي  آنچه  و  است  الملل 
دستكاري ها فقط به سرعت مربوط نمي شود، يك زماني اگر فقط يك درصد سرقت يا گم شدن بسته هاي اينترنتي رخ مي داد با آن

ها برخورد جدي مي ش د اما حالا در روز تا ده درصد روزانه گزارش هاي مفقودي بسته هاي اينترنت گزارش مي شود.» 
او ادامه داده:«به غير از اين به طور مداوم گزارش هاي قطعي اينترنت منتشر مي شود كه اين ها نمي تواند اتفاقي باشد و اين طور كه
ما داريم مي بينيم قطعا اين حجم قطعي زيرساخت ها يك برنامه هدف مند را دنبال مي كند. ترندها نشان مي دهد شاهد يك تغيير
در دسترسي مردم به اينترنت هستيم . آمار منتشره حكايت از كاهش فعاليت مردم در شبكه هاي اجتماعي دارد . اين كاهش در يك
شرايط و جامعه نرمال قطعا تحليل هاي ديگري داشت. مثلا اگر گرايش به نرم افزارهاي سوشال مدياي داخلي افزايش مي يافت كه
آمار حكايت از چنين چيزي ندارد و آنچه رخ داده كاهش استفاده از اينستاگرام كه سامانه لايف وب نشان مي دهد تا ۵۰ درصد نسبت
به عنوان گزارش عملكرد منتشر شده يك گزارش متناقض و ، آچه  پيام واضح دارد  اين مشخصا يك  و  به سال قبل كاهش داشته 
نادرست است و متاسفانه جناب آقاي وزير بدون اينكه سند و مدرك ادعاهايي را مطرح كردند يك فضاي گل و بلبل را ترسيم مي كند

كه واقعيت عيني ندارد و مردم دارند اين اختلالات و قطعي هاي پياپي را به صورت عيني مي بينند و لمس مي كنند.»
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: روزنامه اقتصاد برترشماره خبر:  ۵  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  لازمه افزايش كيفيت و سرعت اينترنت چيست؟

معاون وزير ارتباطات زيرساخت با بيان اينكه لازمه افزايش كيفيت و سرعت اينترنت، توسعه فيبر نوري است، بر راه اندازي
نهضت فيبر نوري در كشور، تاكيد كرد. تهران &– اقتصادبرتر – ۰۱ شهريور ۱۴۰۱ به گزارش #اقتصادبرتر به نقل از ايسنا،

امير محمدزاده لاجوردي، مديرعامل شركت ارتباطات زيرساخت امروز در آستانه ...

به گزارش #اقتصادبرتر به نقل از ايسنا، امير محمدزاده لاجوردي، مديرعامل شركت ارتباطات زيرساخت امروز در آستانه هفته
دولت با حضور در برنامه تلويزيوني درباره وضعيت ارتباطات زيرساختي كشور اظهار داشت: از زماني كه كاربرسعي مي كند به اينترنت
متصل شود تا زماني كه پاسخ را دريافت كند، مسيري طي خواهد شد. در هر كجاي اين مسير، اگر اختلالي پيش بيايد، روي ارتباطات
به صورت كلي، اثرمي گذارد. هرچقدر بتوانيم درخواست كاربران را محلي سازي كنيم، تجربه كاربري بهتري خواهيم داشت، به همين
دليل محلي سازي درخواست هاي اينترنتي و كاهش زمان پاسخ كاربران در دستور كارشركت ارتباطات زيرساخت، در دولت سيزدهم

است. 

وي به جايگزيني فيبر نوري براي تسهيل سرعت ارتباطات اشاره كرد و گفت: اكنون در مناطق پرجمعيت اگر دكل هاي مخابراتي كم
به دارد،  محدودي  كه سرعت  است  مسي  هاي  بر سيم  مبتني  كاربر،  ارتباط  همچنين  كند.  مي  كندي سرعت  احساس  كاربر  باشد، 
همين دولت سيزدهم تاكيد دارد، لازم است نهضت فيبر نوري راه اندازي شود كه بدين منظور، نيازمند مشاركت بخش هاي مختلف
دولتي و خصوصي چون شهرداري ها، توانير و ... هستيم. در ۱۰ ساله گذشته بهسازي در شبكه هاي مخابراتي غير دولتي، مغفول واقع
از سرعت پيشرفت شبكه، عقب مانده است. به شده، مدت هاست لايه تجميع كه دراختيار شبكه مخابرات است؛ نوسازي نداشته و 
همين دليل دولت سيزدهم تصميم دارد اپراتورهاي ثابت و سيار را درگير مقوله فيبركشي تا در منازل كند تا كار با سرعت بيشتري

پيش رود. 

مديرعامل شركت ارتباطات زيرساخت تصريح كرد: از سال گذشته تاكنون به دو ميليون دسترسي به فيبرنوري رسيده ايم و تا پايان
دولت سيزدهم آن را به ۲۰ميليون دسترسي مي رسانيم. طبق اعلام شركت ارتباطات زيرساخت، لاجوردي با بيان اينكه اكنون سرعت
اينترنت ثابت در كشور،  ۱۰مگابيت برثانيه است افزود: ما مي توانيم با برخورداري از فيبر نوري سرعت را تا ۱۰۰ مگابيت و حتي يك
گيگابيت برثانيه افزايش دهيم و كيفيت سرعت اينترنت را، تضمين كنيم. درباره تجربه و احساس كاربران در خصوص كندي اينترنت
نيز ابتدا لازم است بدانيم نياز مردم متناسب با چه كاربردي است. براي رفع كندي سرعت اينترنت، در شهرهاي تهران، مشهد، شيراز و

تبريز، قطب مراكز داده را راه اندازي خواهيم كرد. 

لاجوردي  با اشاره به اينكه در لايه شبكه مادر مخابراتي كشور كه متولي آن شركت ارتباطات زيرساخت است، همه ارتباطات مبتني
بر فيبر است، افزود: اكنون ميزان ازدحام و اشباع شبكه ارتباطي (در ساعت هاي پيك مثل سه بعداز ظهر و ۱۱ شب) حدود صفر است
و ۳۰ درصد بيش از نياز كاربران پهناي باند ايجاد كرده ايم. به همين دليل، زماني كه بخشي از ارتباطات ما به دلايل مختلف قطع
 مي شود، در دسترسي به اينترنت اختلال نخواهيم داشت. به عنوان مثال: اكنون در خليج فارس بخشي از ارتباطات قطع شده؛ اما

http://www.atrakdaily.ir/fa/Main/Detail/29355
http://www.taadolnewspaper.ir/%d8%a8%d8%ae%d8%b4-%d8%a2%db%8c-%d8%aa%db%8c-8/191920-%d9%84%d8%a7%d8%b2%d9%85%d9%87-%d8%a7%d9%81%d8%b2%d8%a7%db%8c%d8%b4-%da%a9%db%8c%d9%81%db%8c%d8%aa-%d8%b3%d8%b1%d8%b9%d8%aa-%d8%a7%db%8c%d9%86%d8%aa%d8%b1%d9%86%d8%aa-%da%86%db%8c%d8%b3%d8%aa
https://www.eghtesadbartar.com/%d9%84%d8%a7%d8%b2%d9%85%d9%87-%d8%a7%d9%81%d8%b2%d8%a7%db%8c%d8%b4-%da%a9%db%8c%d9%81%db%8c%d8%aa-%d9%88-%d8%b3%d8%b1%d8%b9%d8%aa-%d8%a7%db%8c%d9%86%d8%aa%d8%b1%d9%86%d8%aa-%da%86%db%8c%d8%b3%d8%aa/
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كاربران احساس نمي كنند، چرا كه ۳۰ درصد مازاد نياز كاربران، پهناي باند داريم و آن را به ۵۰ درصد خواهيم رساند. كابل دريايي
توانمندي و  متخصص  ها ي  جوان  بر  تكيه  با  اكنون  اما  بوده،  قطع  گذشته  هاي  سال  از  پشتيبان  كابل  و  فارس  درخليج  فيبرنوري 

داخلي، در حال اتصال مجدد است. 

اكنون درصد بومي در شبكه زيرساختي كشور تشريح كرد:  از تجهيزات  برنامه درباره كميت استفاده  به سوال مجري   وي در پاسخ 
اندكي از تجهيزات شبكه ارتباطي كشور از محصولات بومي است كه افزايش پيدا مي كند. ابتداي دولت سيزدهم ظرفيت انتقال اشباع
توانمندي كه  بوديم  معتقد  اما  كنيم،  استفاده  توليدكننده خارجي  از شركت  مانند گذشته  كه  بود  اين  ها  گزينه  از  يكي  و  بود  شده 
داخلي وجود دارد. به همين دليل با يك شركت دانش بنيان داخلي قرارداد بسته ايم و كاري كه براي اجرايي شدن آن به پنج سال
زمان نياز بود را طي يك سال به سرانجام رسانديم تا بتوانيم ظرفيت شبكه انتقال را افزايش دهيم. در سفري كه وزير ارتباطات به
كشور روسيه داشتند، قرار شد ما به عنوان يك شركت توليدكننده، تجهيزاتمان را به كشور روسيه بفروشيم؛ به بيان ديگر، استفاده از

توانمندي هاي داخلي ما، براي افزايش شبكه انتقال كشور روسيه مطرح شد. 

مديرعامل شركت ارتباطات زيرساخت در پايان، درباره امكانات ارتباطي درايام اربعين گفت: همواره در سال هاي گذشته در اين زمينه
چالش هايي داشته ايم؛ اما به مردم قول مي دهيم، امسال كيفيت متفاوتي را به نسبت سال هاي قبل (درپنج مرز) احساس كنند؛
همچنين امسال با تلاش و پيگيري هاي مداوم و دعاي خير مردم، در مسير ارتباطي نجف به كربلا، اتفاقات جديدي رخ خواهد داد.
ظرفيت پهناي باند شبكه انتقال از سال ۱۳۹۶ تا سال ۱۴۰۰ از ۱۰ هزار و ۴۱ گيگابيت برثانيه به ۳۶ هزار و ۳۱۳ گيگابيت بر ثانيه
رسيده است. در كنار آن ظرفيت اينترنت پهناي باند بين الملل كه از سال ۱۳۹۶ تا پايان سال گذشته از ۱۵۰۰ گيگابيت بر ثانيه به
۷۱۱۹ گيگابيت برثانيه رسيده كه حكايت از افزايش ۴.۷ برابري دارد. همچنين ظرفيت پهناي باند داده هاي داخلي از سال ۱۳۹۶ تا
پايان سال ۱۴۰۰ از ۶۹۸۶ گيگابيت بر ثانيه به ۳۲ هزار گيگابيت برثانيه رسيده است. علاوه بر آن، ترانزيت بين الملل از سال ۱۳۹۶ تا

پايان سال قبل از ۱۵۰۰ گيگابيت بر ثانيه به ۴۹۴۴ گيگابيت بر ثانيه رسيده است. 

ديگران براي  را  خبر  اين  لينك  توانيد  مي  بود؟  جالب  خبر  اين  آيا 
بفرستيد:چاپفيسبوكلينكداينتوييترTelegramWhatsAppرايانامه
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: آي تي آنالايزرشماره خبر:  ۶  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  تعمير كابل دريايي فيبرنوري براي نخستين بار در ايران

مديرعامل شركت ارتباطات زيرساخت گفت: كابل دريايي فيبرنوري در خليج فارس قطع شده و كابل پشتيبان نيز از سال هاي
گذشته قطع بود اما اكنون با تكيه بر توانمندي داخلي درحال اتصال مجدد است. 

به گزارش خبرگزاري تسنيم، «عيسي زارع پور»، وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات، شب گذشته در گفتگوي ويژه خبري عنوان كرد:
««ما تا پيش از اين براي كشيدن فيبر در دريا و حتي تعمير فيبرهاي دريايي وابسته بوديم به شركت هاي خارجي، اما در زمان حاضر
ما توان اين را داريم كه فيبرهاي دريايي را با كمك بخش خصوصي و شركت هاي دانش بنيان، هم فيبركشي كنيم و هم به تعمير آنها
بپردازيم كه تا هفته هاي بعد ما در درياي عمان و خليج فارس براي اولين بار توسط دانش و تخصص ايراني تعمير فيبرهاي نوري زير

دريا انجام خواهيم داد.» 

تلويزيوني درباره وضعيت با حضور در يك گفتگوي  امروز  ارتباطات زيرساخت، صبح  «امير محمدزاده لاجوردي»، مديرعامل شركت 
ارتباطات زيرساختي كشور اظهار داشت: «از زماني كه كاربر سعي مي كند به اينترنت متصل شود تا زماني كه پاسخ را دريافت كند،
بتوانيم درخواست تاثير مي گذارد. هرچقدر  ارتباطات  بيايد روي كل  يك مسيري طي مي شود. در اين مسير اگر اختلالي به وجود 

كاربران را محلي سازي كنيم، تجربه كاربري بهتري خواهيم داشت.» 

كندي سرعت احساس  كاربر  باشد،  كم   (BTS) مخابراتي  هاي  دكل  اگر  پرجمعيت  مناطق  در  «اكنون  افزود:  ارتباطات  وزير  معاون 
خواهد داشت. ارتباط كاربر اكنون مبتني بر سيم هاي مسي برقرار مي شود كه سرعت محدودي دارد، به همين علت دولت سيزدهم

نهضت فيبرنوري را راه اندازي كرد تا فناوري سيم مسي را پشت سر بگذاريم و فيبرنوري را جايگزين كنيم.» 

لاجوردي تاكيد كرد: «بحث فيبركشي كار سخت و دشواري است و دولت هاي قبل از راه اندازي آن فرارمي كردند اما اكنون براي
شبكه اختيار  در  كه  تجميع  لايه  مدتهاست  كنيم.  حركت  آن  به سمت  كه  نداريم  اي  چاره  سرعت،  افزايش  و  ها  زيرساخت  توسعه 
مخابرات است بهسازي و نوسازي نداشته و از سرعت پيشرفت شبكه عقب مانده است. به همين دليل دولت سيزدهم تصميم گرفت كه

اپراتورهاي ثابت و سيار را درگير مقوله فيبركشي كند تا اين روند سرعت بگيرد.» 

وي خاطرنشان كرد: «از سال گذشته تا كنون به ۲ ميليون دسترسي فيبرنوري رسيديم و تا پايان دولت سيزدهم آن را به ۲۰ ميليون
مي رسانيم. اكنون سرعت اينترنت ثابت در كشور ۱۰ مگابيت بر ثانيه است و با فيبرنوري سرعت تا ۱۰۰ مگابيت برثانيه افزايش پيدا

مي كند و كيفيت سرعت اينترنت را تا سه دهه آينده تضمين مي كند.» 

معاون وزير ارتباطات درباره تجربه كاربران در خصوص كندي اينترنت افزود: «براي رفع اين مشكل در شهرهاي تهران، مشهد، شيراز و
تبريز قطب مراكز داده را راه اندازي خواهيم كرد. امسال با راه اندازي اولين قطب مركز داده تجربه كاربران از دسترسي به اينترنت

افزايش خواهد يافت.» 

http://eghtesadsaramad.ir/newspaper/BlockPrint/95981
https://www.ictna.ir/id/138502/
http://itanalyze.com/post/%d8%aa%d8%b9%d9%85%db%8c%d8%b1-%da%a9%d8%a7%d8%a8%d9%84-%d8%af%d8%b1%db%8c%d8%a7%db%8c%db%8c-%d9%81%db%8c%d8%a8%d8%b1%d9%86%d9%88%d8%b1%db%8c-%d8%a8%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d9%86%d8%ae%d8%b3%d8%aa%db%8c%d9%86-%d8%a8%d8%a7%d8%b1-%d8%af%d8%b1-%d8%a7%db%8c%d8%b1%d8%a7%d9%86
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وي تاكيد كرد: «اكنون ميزان ازدحام و اشباع شبكه ارتباطي حدود صفر است و ۳۰ درصد بيش از نياز كاربران پهناي باند ايجاد كرده
اكنون در اينترنت مختل نمي شود.  به  ارتباطات ما به دلايل مختلف قطع است، دسترسي  از  ايم. به همين دليل، زماني كه بخشي 
خليج فارس بخشي از ارتباطات قطع شده اما كاربران احساس نمي كنند، چرا كه ۳۰ درصد مازاد نياز كاربران پهناي باند داريم و آن

را به ۵۰ درصد خواهيم رساند.» 

 لاجوردي تصريح كرد: «اكنون درصد اندكي از تجهيزات شبكه ارتباطي كشور از محصولات بومي است ما معتقد هستيم كه بايد اين
ميزان افزايش پيدا كند. ابتداي دولت سيزدهم ظرفيت انتقال اشباع شده بود و يكي از گزينه ها اين بود كه مانند گذشته از شركت
توليدكننده خارجي استفاده كنيم اما معتقد بوديم كه توانمندي داخلي وجود دارد. به همين دليل با يك شركت دانش بنيان داخلي
قرارداد بستيم و كاري كه براي اجرايي شدن آن به ۵ سال زمان نياز بود را ظرف مدت يك سال به سرانجام رسانديم تا بتوانيم به

ظرفيت شبكه انتقال خود اضافه كنيم.»
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  ۷  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  لازمه افزايش كيفيت و سرعت اينترنت چيست؟

اندازي راه  بر  است،  نوري  فيبر  توسعه  اينترنت،  و سرعت  كيفيت  افزايش  اينكه لازمه  بيان  با  زيرساخت  ارتباطات  وزير  معاون 
نهضت فيبر نوري در كشور، تاكيد كرد. 

به گزارش پايگاه خبري آرمان اقتصادي، امير محمدزاده لاجوردي- مديرعامل شركت ارتباطات زيرساخت- امروز در آستانه هفته دولت
با حضور در برنامه تلويزيوني درباره وضعيت ارتباطات زيرساختي كشور اظهار كرد: از زماني كه كاربرسعي مي كند به اينترنت متصل
شود تا زماني كه پاسخ را دريافت كند، مسيري طي خواهد شد. در هر كجاي اين مسير، اگر اختلالي پيش بيايد، روي ارتباطات به

صورت كلي، اثرمي گذارد. 

لاجوردي افزود: هرچقدر بتوانيم درخواست كاربران را محلي سازي كنيم، تجربه كاربري بهتري خواهيم داشت، به همين دليل محلي
سازي درخواست هاي اينترنتي و كاهش زمان پاسخ كاربران در دستور كارشركت ارتباطات زيرساخت، در دولت سيزدهم است. 

مناطق در  اكنون  گفت:  و  كرد  اشاره  ارتباطات  تسهيل سرعت  براي  نوري  فيبر  جايگزيني  به  زيرساخت  ارتباطات  مديرعامل شركت 
پرجمعيت اگر دكل هاي مخابراتي كم باشد، كاربر احساس كندي سرعت مي كند. همچنين ارتباط كاربر، مبتني بر سيم هاي مسي
اندازي شود كه بدين منظور، است كه سرعت محدودي دارد، به همين دولت سيزدهم تاكيد دارد، لازم است نهضت فيبر نوري راه 

نيازمند مشاركت بخش هاي مختلف دولتي و خصوصي چون شهرداري ها، توانير و ... هستيم. 

وي با بيان اينكه در ۱۰ ساله گذشته بهسازي در شبكه هاي مخابراتي غير دولتي، مغفول واقع شده، افزود: مدتهاست لايه تجميع كه
دراختيار شبكه مخابرات است؛ نوسازي نداشته و از سرعت پيشرفت شبكه، عقب مانده است. به همين دليل دولت سيزدهم تصميم

دارد اپراتورهاي ثابت و سيار را درگير مقوله فيبركشي تا در منازل كند تا كار با سرعت بيشتري پيش رود. 

مديرعامل شركت ارتباطات زيرساخت تصريح كرد: از سال گذشته تاكنون به دو ميليون دسترسي به فيبرنوري رسيده ايم و تا پايان
دولت سيزدهم آن را به ۲۰ميليون دسترسي مي رسانيم. 

طبق اعلام شركت ارتباطات زيرساخت، لاجوردي با بيان اينكه اكنون سرعت اينترنت ثابت در كشور،  ۱۰مگابيت برثانيه است افزود: ما
مي توانيم با برخورداري از فيبر نوري سرعت را تا ۱۰۰ مگابيت و حتي يك گيگابيت برثانيه افزايش دهيم و كيفيت سرعت اينترنت را،

تضمين كنيم. 

معاون وزير ارتباطات درباره تجربه و احساس كاربران در خصوص كندي اينترنت گفت: ابتدا لازم است بدانيم نياز مردم متناسب با چه
كاربردي است. 

https://fa.shafaqna.com/news/1432977/%d9%84%d8%a7%d8%b2%d9%85%d9%87-%d8%a7%d9%81%d8%b2%d8%a7%db%8c%d8%b4-%da%a9%db%8c%d9%81%db%8c%d8%aa-%d9%88-%d8%b3%d8%b1%d8%b9%d8%aa-%d8%a7%db%8c%d9%86%d8%aa%d8%b1%d9%86%d8%aa-%da%86%db%8c%d8%b3%d8%aa/
https://iraneconomist.com/fa/news/498568/%d9%84%d8%a7%d8%b2%d9%85%d9%87-%d8%a7%d9%81%d8%b2%d8%a7%db%8c%d8%b4-%da%a9%db%8c%d9%81%db%8c%d8%aa-%d9%88-%d8%b3%d8%b1%d8%b9%d8%aa-%d8%a7%db%8c%d9%86%d8%aa%d8%b1%d9%86%d8%aa-%da%86%db%8c%d8%b3%d8%aa
https://www.isna.ir/news/1401060100681/%d9%84%d8%a7%d8%b2%d9%85%d9%87-%d8%a7%d9%81%d8%b2%d8%a7%db%8c%d8%b4-%da%a9%db%8c%d9%81%db%8c%d8%aa-%d9%88-%d8%b3%d8%b1%d8%b9%d8%aa-%d8%a7%db%8c%d9%86%d8%aa%d8%b1%d9%86%d8%aa-%da%86%db%8c%d8%b3%d8%aa
http://armaneghtesadi.com/743508/1401/06/01/%d9%84%d8%a7%d8%b2%d9%85%d9%87-%d8%a7%d9%81%d8%b2%d8%a7%db%8c%d8%b4-%da%a9%db%8c%d9%81%db%8c%d8%aa-%d9%88-%d8%b3%d8%b1%d8%b9%d8%aa-%d8%a7%db%8c%d9%86%d8%aa%d8%b1%d9%86%d8%aa-%da%86%db%8c%d8%b3%d8%aa/
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اينترنت، در شهرهاي تهران، مشهد، براي رفع كندي سرعت  ادامه داد:  اولين قطب مركز داده در كشور  اندازي  بر راه  تاكيد  با  وي  
شيراز و تبريز، قطب مراكز داده را راه اندازي خواهيم كرد. 

لاجوردي  با اشاره به اينكه در لايه شبكه مادر مخابراتي كشور كه متولي آن شركت ارتباطات زيرساخت است، همه ارتباطات مبتني
بر فيبر است، افزود: اكنون ميزان ازدحام و اشباع شبكه ارتباطي (در ساعت هاي پيك مثل سه بعداز ظهر و ۱۱ شب) حدود صفر است
و ۳۰ درصد بيش از نياز كاربران پهناي باند ايجاد كرده ايم. به همين دليل، زماني كه بخشي از ارتباطات ما به دلايل مختلف قطع
 مي شود، در دسترسي به اينترنت اختلال نخواهيم داشت. به عنوان مثال: اكنون در خليج فارس بخشي از ارتباطات قطع شده؛ اما

كاربران احساس نمي كنند، چرا كه ۳۰ درصد مازاد نياز كاربران، پهناي باند داريم و آن را به ۵۰ درصد خواهيم رساند. 

مديرعامل شركت ارتباطات زيرساخت گفت: كابل دريايي فيبرنوري درخليج فارس و كابل پشتيبان از سال هاي گذشته قطع بوده، اما
اكنون با تكيه بر جوان ها ي متخصص و توانمندي داخلي، در حال اتصال مجدد است. 

اكنون درصد بومي در شبكه زيرساختي كشور تشريح كرد:  از تجهيزات  برنامه درباره كميت استفاده  به سوال مجري   وي در پاسخ 
اندكي از تجهيزات شبكه ارتباطي كشور از محصولات بومي است كه افزايش پيدا مي كند. ابتداي دولت سيزدهم ظرفيت انتقال اشباع
توانمندي كه  بوديم  معتقد  اما  كنيم،  استفاده  توليدكننده خارجي  از شركت  مانند گذشته  كه  بود  اين  ها  گزينه  از  يكي  و  بود  شده 
داخلي وجود دارد. به همين دليل با يك شركت دانش بنيان داخلي قرارداد بسته ايم و كاري كه براي اجرايي شدن آن به پنج سال

زمان نياز بود را طي يك سال به سرانجام رسانديم تا بتوانيم ظرفيت شبكه انتقال را افزايش دهيم. 

لاجوردي ادامه داد: در سفري كه وزير ارتباطات به كشور روسيه داشتند، قرار شد ما به عنوان يك شركت توليدكننده، تجهيزاتمان را
به كشور روسيه بفروشيم؛ به بيان ديگر، استفاده از توانمندي هاي داخلي ما، براي افزايش شبكه انتقال كشور روسيه مطرح شد. 

مديرعامل شركت ارتباطات زيرساخت در پايان، درباره امكانات ارتباطي درايام اربعين گفت: همواره در سال هاي گذشته در اين زمينه
چالش هايي داشته ايم؛ اما به مردم قول مي دهيم، امسال كيفيت متفاوتي را به نسبت سال هاي قبل (درپنج مرز) احساس كنند؛

همچنين امسال با تلاش و پيگيري هاي مداوم و دعاي خير مردم، در مسير ارتباطي نجف به كربلا، اتفاقات جديدي رخ خواهد داد. 

ظرفيت پهناي باند شبكه انتقال از سال ۱۳۹۶ تا سال ۱۴۰۰ از ۱۰ هزار و ۴۱ گيگابيت برثانيه به ۳۶ هزار و ۳۱۳ گيگابيت بر ثانيه
رسيده است. در كنار آن ظرفيت اينترنت پهناي باند بين الملل كه از سال ۱۳۹۶ تا پايان سال گذشته از ۱۵۰۰ گيگابيت بر ثانيه به

۷۱۱۹ گيگابيت برثانيه رسيده كه حكايت از افزايش ۴.۷ برابري دارد. 

به ۳۲ هزار گيگابيت ثانيه  بر  از ۶۹۸۶ گيگابيت  پايان سال ۱۴۰۰  تا  از سال ۱۳۹۶  داده هاي داخلي  باند  پهناي  همچنين ظرفيت 
برثانيه رسيده است. علاوه بر آن، ترانزيت بين الملل از سال ۱۳۹۶ تا پايان سال قبل از ۱۵۰۰ گيگابيت بر ثانيه به ۴۹۴۴ گيگابيت بر

ثانيه رسيده است. 

انتهاي پيام
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: بولتن نيوزشماره خبر:  ۸  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  تعمير كابل دريايي فيبرنوري براي نخستين بار در ايران

از سال نيز  ارتباطات زيرساخت گفت: كابل دريايي فيبرنوري در خليج فارس قطع شده و كابل پشتيبان  مديرعامل شركت 
هاي گذشته قطع بود اما اكنون با ...

ويژه در گفتگوي  اطلاعات، شب گذشته  فناوري  و  ارتباطات  وزير  پور»،  زارع  تسنيم، «عيسي  از  نقل  به  نيوز  بولتن  به گزارش 
خبري عنوان كرد: ««ما تا پيش از اين براي كشيدن فيبر در دريا و حتي تعمير فيبرهاي دريايي وابسته بوديم به شركت هاي خارجي،
اما در زمان حاضر ما توان اين را داريم كه فيبرهاي دريايي را با كمك بخش خصوصي و شركت هاي دانش بنيان، هم فيبركشي كنيم
و هم به تعمير آنها بپردازيم كه تا هفته هاي بعد ما در درياي عمان و خليج فارس براي اولين بار توسط دانش و تخصص ايراني تعمير

فيبرهاي نوري زير دريا انجام خواهيم داد.» 

تلويزيوني درباره وضعيت با حضور در يك گفتگوي  امروز  ارتباطات زيرساخت، صبح  «امير محمدزاده لاجوردي»، مديرعامل شركت 
ارتباطات زيرساختي كشور اظهار داشت: «از زماني كه كاربر سعي مي كند به اينترنت متصل شود تا زماني كه پاسخ را دريافت كند،
بتوانيم درخواست تاثير مي گذارد. هرچقدر  ارتباطات  بيايد روي كل  يك مسيري طي مي شود. در اين مسير اگر اختلالي به وجود 

كاربران را محلي سازي كنيم، تجربه كاربري بهتري خواهيم داشت.» 

كندي سرعت احساس  كاربر  باشد،  كم   (BTS) مخابراتي  هاي  دكل  اگر  پرجمعيت  مناطق  در  «اكنون  افزود:  ارتباطات  وزير  معاون 
خواهد داشت. ارتباط كاربر اكنون مبتني بر سيم هاي مسي برقرار مي شود كه سرعت محدودي دارد، به همين علت دولت سيزدهم

نهضت فيبرنوري را راه اندازي كرد تا فناوري سيم مسي را پشت سر بگذاريم و فيبرنوري را جايگزين كنيم.» 

لاجوردي تاكيد كرد: «بحث فيبركشي كار سخت و دشواري است و دولت هاي قبل از راه اندازي آن فرارمي كردند اما اكنون براي
شبكه اختيار  در  كه  تجميع  لايه  مدتهاست  كنيم.  حركت  آن  به سمت  كه  نداريم  اي  چاره  سرعت،  افزايش  و  ها  زيرساخت  توسعه 
مخابرات است بهسازي و نوسازي نداشته و از سرعت پيشرفت شبكه عقب مانده است. به همين دليل دولت سيزدهم تصميم گرفت كه

اپراتورهاي ثابت و سيار را درگير مقوله فيبركشي كند تا اين روند سرعت بگيرد.» 

وي خاطرنشان كرد: «از سال گذشته تا كنون به ۲ ميليون دسترسي فيبرنوري رسيديم و تا پايان دولت سيزدهم آن را به ۲۰ ميليون
مي رسانيم. اكنون سرعت اينترنت ثابت در كشور ۱۰ مگابيت بر ثانيه است و با فيبرنوري سرعت تا ۱۰۰ مگابيت برثانيه افزايش پيدا

مي كند و كيفيت سرعت اينترنت را تا سه دهه آينده تضمين مي كند.» 

معاون وزير ارتباطات درباره تجربه كاربران در خصوص كندي اينترنت افزود: «براي رفع اين مشكل در شهرهاي تهران، مشهد، شيراز و
تبريز قطب مراكز داده را راه اندازي خواهيم كرد. امسال با راه اندازي اولين قطب مركز داده تجربه كاربران از دسترسي به اينترنت

افزايش خواهد يافت.» 

https://www.poollnews.ir/fa/news/383080/%d8%aa%d8%b9%d9%85%db%8c%d8%b1-%da%a9%d8%a7%d8%a8%d9%84-%d8%af%d8%b1%db%8c%d8%a7%db%8c%db%8c-%d9%81%db%8c%d8%a8%d8%b1%d9%86%d9%88%d8%b1%db%8c-%d8%a8%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d9%86%d8%ae%d8%b3%d8%aa%db%8c%d9%86-%d8%a8%d8%a7%d8%b1-%d8%af%d8%b1-%d8%a7%db%8c%d8%b1%d8%a7%d9%86
https://www.bultannews.com/fa/news/791654/%d8%aa%d8%b9%d9%85%db%8c%d8%b1-%da%a9%d8%a7%d8%a8%d9%84-%d8%af%d8%b1%db%8c%d8%a7%db%8c%db%8c-%d9%81%db%8c%d8%a8%d8%b1%d9%86%d9%88%d8%b1%db%8c-%d8%a8%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d9%86%d8%ae%d8%b3%d8%aa%db%8c%d9%86-%d8%a8%d8%a7%d8%b1-%d8%af%d8%b1-%d8%a7%db%8c%d8%b1%d8%a7%d9%86
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وي تاكيد كرد: «اكنون ميزان ازدحام و اشباع شبكه ارتباطي حدود صفر است و ۳۰ درصد بيش از نياز كاربران پهناي باند ايجاد كرده
اكنون در اينترنت مختل نمي شود.  به  ارتباطات ما به دلايل مختلف قطع است، دسترسي  از  ايم. به همين دليل، زماني كه بخشي 
خليج فارس بخشي از ارتباطات قطع شده اما كاربران احساس نمي كنند، چرا كه ۳۰ درصد مازاد نياز كاربران پهناي باند داريم و آن

را به ۵۰ درصد خواهيم رساند.» 

لاجوردي تصريح كرد: «اكنون درصد اندكي از تجهيزات شبكه ارتباطي كشور از محصولات بومي است ما معتقد هستيم كه بايد اين
ميزان افزايش پيدا كند. ابتداي دولت سيزدهم ظرفيت انتقال اشباع شده بود و يكي از گزينه ها اين بود كه مانند گذشته از شركت
توليدكننده خارجي استفاده كنيم اما معتقد بوديم كه توانمندي داخلي وجود دارد. به همين دليل با يك شركت دانش بنيان داخلي
قرارداد بستيم و كاري كه براي اجرايي شدن آن به ۵ سال زمان نياز بود را ظرف مدت يك سال به سرانجام رسانديم تا بتوانيم به

ظرفيت شبكه انتقال خود اضافه كنيم.»
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: همشهريشماره خبر:  ۹  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  ببينيد | ۳۰ درصد پهناي باند مازاد داريم! | تضمين كيفيت سرعت اينترنت تا ۳ دهه آينده

كاربران اما  قطع مي شود  ما  ارتباط  از  بخشي  اوكراين  و  روسيه  دليل جنگ  به  اينكه  گفت:  زيرساخت  ارتباطات  مديرعامل 
احساس نمي كنند، به خاطر وجود ۳۰ درصد مازاد پهناي باند است!

مديرعامل ارتباطات زيرساخت گفت: اينكه به دليل جنگ روسيه و اوكراين بخشي از ارتباط ما قطع مي شود اما كاربران احساس
نمي كنند، به خاطر وجود ۳۰ درصد مازاد پهناي باند است! 

 MB ۶ دريافت

صبح سلام،  تلويزيوني  برنامه  در  آنلاين،  همشهري  گزارش  به 
بخير گفت: بحث فيبركشي كار دشواري است و دولت هاي قبل از راه اندازي آن فرار مي كردند اما اكنون براي توسعه زيرساخت ها و
افزايش سرعت، چاره اي نداريم كه به سمت آن حركت كنيم. از سال گذشته تا كنون به ۲ ميليون دسترسي فيبر نوري رسيديم و تا

پايان دولت سيزدهم آن را به ۲۰ ميليون مي رسانيم. 

- ببينيد | توضيحات وزير ارتباطات درباره علت كندي اينترنت | كندي اينترنت به علت پهناي باند كذب است اكنون سرعت اينترنت
ثابت در كشور ۱۰ مگابيت بر ثانيه است و با فيبرنوري سرعت تا ۱۰۰ مگابيت برثانيه افزايش پيدا مي كند و كيفيت سرعت اينترنت را

تا ۳ دهه آينده تضمين مي كند.

0:00

https://www.hamshahrionline.ir/news/699992/%d8%a8%d8%a8%db%8c%d9%86%db%8c%d8%af-%db%b3%db%b0-%d8%af%d8%b1%d8%b5%d8%af-%d9%be%d9%87%d9%86%d8%a7%db%8c-%d8%a8%d8%a7%d9%86%d8%af-%d9%85%d8%a7%d8%b2%d8%a7%d8%af-%d8%af%d8%a7%d8%b1%db%8c%d9%85-%d8%aa%d8%b6%d9%85%db%8c%d9%86-%da%a9%db%8c%d9%81%db%8c%d8%aa-%d8%b3%d8%b1%d8%b9%d8%aa-%d8%a7%db%8c%d9%86%d8%aa%d8%b1%d9%86%d8%aa
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: تيتر ۲۰شماره خبر:  ۱۰  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  اتصال مدارس به فيبر نوري و شبكه ملي اطلاعات

وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات ضمن اعلام اين خبر كه اينترنت كودك و نوجوان به زودي رونمايي خواهد شد و در اختيار
مردم قرار مي گيرد، گفت: ابزاري فراهم كرديم كه در اختيار خانواده ها قرار دهيم؛ يك اينترنت ايمن، مفيد و سالم را براي

گروه هاي سني مختلف تعريف مي كنيم.

تيتر۲۰- عيسي زارع پور در سومين روز از سي و ششمين اجلاس مديران و
روساي آموزش و پرورش كشور كه در سالن اجلاس سران در حال برگزاري
است، با بيان اين كه آموزش و پرورش در صدر وزارتخانه هاي مهم كشور
است، گفت: مسئوليت شما مديران آموزش و پرورش بسيار سنگين است به
نسلي بتوانيد  شرايط  اين  در  اميدوارم  و  كشور  كنوني  شرايطي  در  ويژه 

شاداب، با انگيزه و اعتماد به نفس، خلاق و مجاهد پرورش دهيد. 
وي افزود: در شرايطي هستيم كه دشمنان اين مرز و بوم،" اميد" را نشانه
نااميد رفتند و تلاش مي كنند نسل آينده را از نظام، دستاوردها و انقلاب 

كنند. 
وي با اشاره به اينكه آمارها نشان مي دهد تمايل به مهاجرت، به سنين پايين تر و به تحصيلات ليسانس رسيده و زمزمه هايي از آن
بعضاً در دبيرستان ها هم شنيده مي شود گفت: اين به اين معناست كه دشمن در حال فعاليت است و در چنين شرايطي تربيت نسل

اميدوار، متعهد و مجاهدانه بسيار سخت است. مطمئنم شما چنين سربازاني براي گام دوم انقلاب تربيت مي كنيد. 
زارع پور افزود: فناوري اطلاعات و ارتباطات زندگي بشر را زير و رو كرده است. اينكه امروز در حوزه ارتباطات اجتماعي بتوانيد با يك
ابزار با صدها و هزاران نفر ارتباط داشته باشيد از تغييرات جديد ايجادشده است. اكنون پيام رسان ها ارتباط ميان مردم را بسيار آسان

كرده اند. 
نوآوري، و  زمينه هاي رشد  از  بسياري  در  را  ما  اند  توانسته  ايد،  تربيت كرده  نسلي كه شما  دارد  اينكه جاي خوشحالي  بيان  با  وي 
خودكفا كنند. يكي دو سكو يا پلتفرم جابه جايي مسافر كل دنيا را گرفته اند اما ما در كشورمان از وجود آنها بي نياز هستيم. يا در

حيطه خريد و فروش، سه چهار سكو دنيا را اشغال كرده اند اما ما خودمان چنين سكوهايي طراحي كرده ايم. 
" شاد" در اختيار آموزش و ايجاد نمي شد و شبكه  اتفاق بزرگي كه در تعامل ميان دو وزارتخانه  اين  اگر  ادامه داد:  ارتباطات  وزير 
پرورش قرار نمي گرفت، نظام آموزشي ما دچار مشكل جدي مي شد. وزارت ارتباطات در كنار آموزش و پرورش قرار گرفت و دين

خود را ادا كرد. هرچند انتقادات جدي به شاد دارم اما بهترين كار در زمان خودش بود و توانستيم عدالت آموزشي را برقرار كنيم. 
اند، گفت: در هفته دولت سال آينده جشن اينترنت متصل  اينكه قريب به ۸۷ درصد روستاهاي بالاي ۲۰ خانوار به  با اشاره به  وي 
اتصال همه روستاهاي بالاي ۲۰ خانوار به اينترنت را خواهيم گرفت. در بحث پلتفرمها و سكوهاي آموزشي آمادگي داريم كه با كمك
دوستان مان در آموزش و پرورش بتوانيم حداكثر استفاده را از ظرفيت فناوري اطلاعات و ارتباطات براي توسعه تعليم و تربيت با نگاه

عدالت آموزشي داشته باشيم. 
زارع پور ادامه داد: ما پروژه بزرگ فيبرنوري منازل و كسب و كارها را در دست داريم و معتقديم نسخه شفابخش حل مشكل اينترنت
در كشور فيبرنوري است كه سرعت نامحدود دارد. با كمك دوستان در وزارت آموزش و پرورش اتصال مدارس از طريق فيبرنوري را در

برنامه هايمان قرار مي دهيم. 

http://titre20.ir/fa/news/57267/%d8%a7%d8%aa%d8%b5%d8%a7%d9%84-%d9%85%d8%af%d8%a7%d8%b1%d8%b3-%d8%a8%d9%87-%d9%81%db%8c%d8%a8%d8%b1-%d9%86%d9%88%d8%b1%db%8c-%d9%88-%d8%b4%d8%a8%da%a9%d9%87-%d9%85%d9%84%db%8c-%d8%a7%d8%b7%d9%84%d8%a7%d8%b9%d8%a7%d8%aa
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وي ادامه داد: البته در قالب برنامه ششم توسعه اتصال مدارس به شبكه ملي اطلاعات را دنبال كرده بوديم و قريب به ۸۰ هزار مدرسه
به اين شبكه متصل اند كه هم آن را ادامه مي دهيم و هم اتصال به فيبر نوري را. 

وزير ارتباطات به سواد فضاي مجازي و ابزارهاي مقابله با تهديدات شبكه هاي اجتماعي گفت: اين فناوري در كنار همه مزايايي كه
دارد ممكن است چالش هايي براي بشريت ايجاد كند مخصوصا براي نسل نوجوان و جوان. هم در سياست گذاري و هم اجرا در دوره
اي غفلت كرديم. در دنيا قواعدي براي استفاده كودكان از اين فضا وضع شده و به آن پايبند هستند اما در اينجا، يك نقطه آسيب در

اين نسل است. درخواستم توجه جدي به اين نكته است. 
وي ادامه داد: جهت گيري فناوري به سمتي است كه كودك در معرض محتواي نامناسب قرار مي گيرد و خود كنترلي و مهارت هاي
لازم بايد به بچه ها آموزش داده شود. بايد ابزار فراهم كنيم، هيچ كجا خانواده ها و كودكان را بي پناه در فضاي مجازي رها نكرده اند. 
زارع پور در خاتمه گفت: يكي از اقدامات خوب در اين زمينه ابزار اينترنت كودك و نوجوان است. ابزاري فراهم كرديم كه در اختيار
خانواده ها قرار دهيم؛ يك اينترنت ايمن، مفيد و سالم را براي گروه هاي سني مختلف تعريف مي كنيم. ابزاري كه آماده كرديم اين
امكان را فراهم مي كند كه خانواده بتواند ليست سفيدي براي استفاده فرزندش تهيه كند. اين امكان را به شكل سيستماتيك فراهم
مي كنيم كه خانواده ها در صورت تمايل بتوانند از آن استفاده كنند كه به زودي رونمايي خواهد شد و در اختيار مردم قرار بگيرد./

ايسنا
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: پايگاه دولتشماره خبر:  ۱۱  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  اتصال تمام مدارس كشور به شبكه فيبرنوري در دستور كار قرار مي گيرد

وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات در مراسم اختتاميه سي و ششمين اجلاس مديران و روساي آموزش پرورش كشور با اشاره
به اهميت استفاده از فناوري در حوزه آموزش ب...

وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات در مراسم اختتاميه سي و
ششمين اجلاس مديران و روساي آموزش پرورش كشور با
براي آموزش  فناوري در حوزه  از  استفاده  اهميت  به  اشاره 
اعلام حوزه  اين  اجتماعي  هاي  شبكه  و  سكوها  توسعه 

آمادگي كرد. 

وزارت از  نقل  به  دولت  رساني  اطلاع  پايگاه  گزارش  به 
ارتباطات و فناوري اطلاعات، عيسي زارع پور وزير ارتباطات
ششمين و  سي  اختتاميه  مراسم  در  اطلاعات  فناوري  و 

از يك  عنوان  به  پرورش  و  آموزش  وزارت  اهميت  به  اشاره  با  اجلاس  سالن  در  كشور  پرورش  و  آموزش  روساي  و  مديران  اجلاس 
مهمترين وزارت خانه هاي دولت، گفت: آموزش و پرورش وظيفه تربيت نيروي انساني را كه سرمايه اصلي هر كشوري هستند بر عهده

دارد كه اين وظيفه مسووليت سنگيني است. 

وي با اشاره به اينكه دشمن اميد به آينده را در نسل آينده نشانه رفته است، خطاب به مديران آموزش و پرورش افزود: پرورش نسلي
باانگيزه، شاداب، اميدوار، خلاق و مجاهد كه پيشتازان گام دوم انقلاب اسلامي باشند مسووليت سختي است كه در اين دوران بر عهده

شما است. 

زارع پور با اشاره به استفاده از فناوري ارتباطات و اطلاعات در تمام ابعاد زندگي امروز و توسعه سكوهاي خدمات رسان بومي در كشور،
گفت: متخصصيني كه حاصل نظام تعليم و تربيت كشور است در اين برهه توانسته اند ما را در بسياري از اين زمينه ها خودكفا كنند. 

وي به همكاري هاي مشترك بين دو وزارتخانه ارتباطات و فناوري اطلاعات و آموزش و پرورش اشاره كرد و افزود: با راه اندازي شبكه
شاد در دوران كرونا خانواده ارتباطات و فناوري اطلاعات كشور در كنار آموزش و پرورش قرار گرفت و دين خود را به آموزش و پرورش

ادا كرد. 

وي با اشاره به اينكه ۸۷ درصد روستاهاي بالاي ۲۰ خانوار به شبكه ملي اطلاعات متصل شده اند، خبر داد: تاپايان سال جاري ۹۵
درصد و تا هفته دولت سال آينده نيز تمام روستاهاي بالاي بيست خانوار به شبكه ملي اطلاعات متصل مي شوند كه اين امر در كنار

تمام مزاياي ديگر، امكان فعاليت سكوهاي آموزشي و ساير سكوهاي خدمات رسان را در سراسر كشور فراهم خواهد كرد. 

https://dolat.ir/detail/394149
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زارع پور اعلام آمادگي كرد با همكاري وزارت آموزش و پرورش در موضوع سكوهاي (پلتفرم ها) آموزشي، حداكثر استفاده از ظرفيت
فناوري اطلاعات براي توسعه نظام آموزشي هوشمند و عدالت محور صورت پذيرد. 

وي به پروژه فيبرنوري منازل و كسب و كارها نيز اشاره كرد و افزود: با همكاري آموزش پرورش اتصال تمام مدارس كشور به شبكه
به شبكه ملي تاكنون ۸۰ هزار مدرسه در كل كشور  توسعه  برنامه ششم  قالب  در  البته  قرار مي دهيم،  برنامه خود  در  را  فيبرنوري 

اطلاعات متصل هستند كه اين مسير نيز ادامه مي يابد. 

وزير ارتباطات در بخش ديگري از سخنان خود در اين اجلاس به اهميت سواد فضاي مجازي و مقابله با آسيب هاي اين فضا نيز اشاره
كرد و گفت: اين فناوري با تمام مزايا، چالش هايي را نيز براي نسل جوان و كودكان و نوجوانان دارد كه بايد به آن توجه كرد و در
و كودكان و ها  اختيار خانواده  ابزارهاي مختلفي در  و  راهكارها  نوجوانان  و  براي مصون سازي كودكان  پيشرفته  از كشورهاي  بسيار 

نوجوانان قرار گرفته است . 

وزير ارتباطات با تاكيد به اينكه مهمترين مكان براي آموزش اين قواعد مدارس است، گفت: بايد از سنين كودكي آموزش استفاده از
فضاي مجازي جدي گرفته شود. 

وي به اقداماتي كه در دولت سيزدهم براي استفاده مناسب كودكان و نوجوانان از فضاي مجازي انجام شده اشاره كرد و افزود: ابزاري
را و سالم  مفيد  امن،  اينترنت  فرزندان خود  براي سنين مختلف  بتوانند  تا  قرار مي گيرد  ها  اختيار خانواده  در  است كه  فراهم شده 

فرآهم كنند. 

زارع پور تصريح كرد: اين ابزارها به زودي رونمايي مي شود و براي استفاده در اختيار خانواده ها قرار مي گيرد تا در صورت تمايل از
آن براي ايجاد يك محيط سالم براي كودكان خود در فضاي مجازي استفاده كنند. 

وي از مديران و روساي آموزش پرورش حاضر در اجلاس خواست براي معرفي اين ابزارها به خانواده ها در مدارس تلاش كنند.
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  ۱۲  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  تأمين ارتباطات پايدار و با كيفيت براي زائران اربعين

وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات گفت: تلاش مي كنيم اينترنت مورد نياز زائران عزيز را در مسير حركت زوار در داخل كشور
و مخصوصاً در مرزها با استفاده از سايت هاي سيار و تقويت كننده ها تأمين كنيم.

كنيم مي  تلاش  گفت:  اطلاعات  فناوري  و  ارتباطات  وزير 
در زوار  را در مسير حركت  عزيز  زائران  نياز  مورد  اينترنت 
داخل كشور و مخصوصاً در مرزها با استفاده از سايت هاي

سيار و تقويت كننده ها تأمين كنيم. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از وزارت ارتباطات، عيسي
دولت سالگي  يك  و  دولت  هفته  آستانه  در  پور،  زارع 
تشريح به  خبري  ويژه  وگوي  گفت  در  حضور  با  سيزدهم، 
ارتباطات در طول وزارت  و دستاوردهاي  اقدامات  عملكرد، 
برنامه هاي اين وزارتخانه در سال آتي يك سال گذشته و 

پرداخت. زارع پور با اشاره به مهم ترين برنامه وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات براي ايجاد پوشش ۲۰ ميليون فيبرنوري منازل و
كسب وكارها گفت: ما در وزارت ارتباطات اينترنت پرسرعت را يك حق براي مردم مي دانيم و تمام تلاشمان اين است كه يك شبكه

پرسرعت، با كيفيت و امن را براي استفاده همه مردم فراهم كنيم. 

وي با بيان اينكه شبكه ارتباطي كشور از چهار لايه دسترسي، لايه داخل شهر يا استان كه لايه تجميع گفته مي شود، لايه بين استان
و در نهايت دروازه هاي اينترنت ملي برخوردار است گفت: ما در اين چهار لايه چه براي ارتباطات ثابت و چه براي ارتباطات سيار،
برنامه هاي متعددي را پيش بيني كرده ايم كه ظرفيت هاي كشور را در اين لايه ها توسعه دهيم تا شبكه پرسرعت و با كيفيت ايجاد

شود. 

وزير ارتباطات افزود: در برخي از اين لايه ها بيش از ده سال نوسازي صورت نگرفته است به ويژه در لايه شهرها و داخل استان ها يا
همان لايه تجميع كه در اختيار شركت مخابرات ايران است؛ بنابراين براي جبران اين عقب ماندگي يك كار بزرگ پيش رو داريم. 

وي با بيان اينكه در لايه دسترسي و براي ارتباطات ثابت كار بزرگ پروژه فيبر نوري منازل و كسب وكارها در دستور كار قرار گرفت
گفت: اين پروژه يك پروژه راهبردي براي كشور است و حداقل تا سه دهه آينده، كشور را بيمه خواهد كرد. 

زارع پور افزود: تحقق اين پروژه نيازمند يك بسته اجرايي، عملياتي و حمايتي بود كه خوشبختانه در دولت تدوين و تهيه شد و منابع
مالي لازم براي آن تأمين شد و كاري كه در ابتدا و از نگاه متخصصين غيرممكن به نظر مي رسيد اكنون به يك كار امكان پذير تبديل

http://www.taghribnews.com/fa/news/562651/%d8%a7%d8%b1%d8%aa%d8%a8%d8%a7%d8%b7%d8%a7%d8%aa-%d9%be%d8%a7%db%8c%d8%af%d8%a7%d8%b1-%da%a9%db%8c%d9%81%db%8c%d8%aa%db%8c-%d8%b2%d8%a7%d8%a6%d8%b1%d8%a7%d9%86-%d8%a7%d8%b1%d8%a8%d8%b9%db%8c%d9%86-%d8%aa%d8%a7%d9%85%db%8c%d9%86-%d9%85%db%8c-%da%a9%d9%86%db%8c%d9%85
https://nasrnews.ir/detail/72458
https://ruydadiran.com/156877-%d8%aa%d8%a3%d9%85%db%8c%d9%86-%d8%a7%d8%b1%d8%aa%d8%a8%d8%a7%d8%b7%d8%a7%d8%aa-%d9%be%d8%a7%db%8c%d8%af%d8%a7%d8%b1-%d9%88-%d8%a8%d8%a7-%da%a9%db%8c%d9%81%db%8c%d8%aa-%d8%a8%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d8%b2%d8%a7%d8%a6%d8%b1%d8%a7%d9%86-%d8%a7%d8%b1%d8%a8%d8%b9%db%8c%d9%86.html
https://www.mehrnews.com/news/5570625/%d8%aa%d8%a3%d9%85%db%8c%d9%86-%d8%a7%d8%b1%d8%aa%d8%a8%d8%a7%d8%b7%d8%a7%d8%aa-%d9%be%d8%a7%db%8c%d8%af%d8%a7%d8%b1-%d9%88-%d8%a8%d8%a7-%da%a9%db%8c%d9%81%db%8c%d8%aa-%d8%a8%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d8%b2%d8%a7%d8%a6%d8%b1%d8%a7%d9%86-%d8%a7%d8%b1%d8%a8%d8%b9%db%8c%d9%86
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شده است. 

وي با تأكيد بر اينكه هدف گذاري ما اين است كه ۲۰ ميليون پوشش را تا پايان دولت سيزدهم ايجاد كنيم گفت: در حال حاضر در ده
استان كار شروع شده است و تاكنون حدود دو ميليون پوشش ايجاد شده است و مردم مي توانند به صورت آنلاين ميزان پيشرفت

پروژه را در سايت Iranfttx.ir مشاهده كنند. 

وزير ارتباطات افزود: تا پايان امسال ۵ ميليون پوشش، سال آينده ۷ ميليون پوشش جديد و سال ۱۴۰۳ نيز ۸ ميليون پوشش جديد
ايجاد خواهيم كرد تا مجموعاً به ۲۰ ميليون برسد. البته اين كار يك كار ملي است و همه دستگاه ها و سازمان ها بايد پاي كار بيايند

و به اين پروژه به عنوان يك تكليف ملي نگاه كنند. 

زارع پور ادامه داد: در لايه نوسازي شبكه ارتباطي در سطح شهرها و استان ها نيز برنامه داريم تا شركت مخابرات بتواند اين لايه شبكه
ارتباطي را نوسازي كند. همچنين در لايه زيرساخت نيز پروژه افزايش ۷۰ درصدي ظرفيت شبكه مادر مخابراتي كشور در دست اجرا
است كه انشاالله در دهه فجر اين پروژه افتتاح خواهد شد. در حوزه تأمين اينترنت بين الملل هم متنوع كردن منابع و مسيرهاي تأمين

اينترنت را در دستور كار قرار داده ايم. 

وزير ارتباطات در ادامه با اشاره به برنامه هاي وزارت ارتباطات براي حمايت از شركت هاي دانش بنيان نيز گفت: تلاش و برنامه وزارت
ارتباطات اين است كه تمام كارهايي كه در حوزه ارتباطات و فناوري اطلاعات انجام مي شود با استفاده از ظرفيت بخش خصوصي و به

ويژه شركت هاي دانش بنيان انجام شود. 

وي با تأكيد بر اينكه اعتقاد داريم كه محصولات ايراني مي توانند در بازارهاي بين المللي عرضه شوند گفت: به زودي نخستين محموله
از محصولات دانش بنيان ايراني در «صنعت شبكه» صادر مي شود. 

زارع پور با اشاره به توانمندي شركت هاي ايراني در تأمين و راه اندازي فيبر نوري در دريا نيز گفت: با افتخار اعلام مي كنم كه ما
توان اين را داريم كه فيبرهاي دريايي را با كمك بخش خصوصي شركت هاي دانش بنيان، هم فيبركشي و هم تعمير كنيم و در هفته
هاي آتي برنامه اي در درياي عمان يا خليج فارس داريم كه براي نخستين بار توسط دانش و تخصص ايراني، تعمير فيبرهاي نوري زير

دريا را انجام خواهيم داد. 

وي در ادامه با اشاره به سهم اقتصاد ديجيتال در اقتصاد كشور نيز گفت: موضوع اقتصاد ديجيتال موضوع بسيار مهمي است و در دولت
سيزدهم به شكل ويژه اي مورد توجه قرار گرفته است و در همين زمينه هيئت دولت سال گذشته اختيارات خود را به يك كارگروه

۱۰ نفر واگذار كرد تا موانع پيش روي توسعه اقتصاد ديجيتال را كنار بزنند. 

برسد تشريح كرد: به ۱۰ درصد  اقتصاد كشور  در  ديجيتال  اقتصاد  كه سهم  است  اين  ما  گذاري  اينكه هدف  بيان  با  ارتباطات  وزير 
اقتصاد ديجيتال سه لايه دارد. هسته اصلي اقتصاد ديجيتال حوزه ارتباطات و فناوري اطلاعات است. لايه دوم اقتصاد پلتفرمي و توسعه
كسب وكارهاي مبتني بر پلتفرم است. لايه سوم هم كاربرد حوزه ارتباطات و فناوري اطلاعات در ساير بخش ها است كه اميدواريم در

اين سه لايه بتوانيم طعم شيرين فناوري را به مردم را بچشانيم. 

اربعين گفت: تلاش زائران  براي  با كيفيت  پايدار و  ارتباطات  تأمين  به منظور  ارتباطات  اقدامات وزارت  به  با اشاره  ادامه  زارع پور در 
خواهيم كرد اينترنت مورد نياز زائران عزيز را در مسير حركت زوار در داخل كشور و مخصوصاً در مرزها با استفاده از سايت هاي سيار
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و تقويت كننده ها تأمين كنيم. در مرز پرتردد مهران نيز قرار است بالن سازمان فضايي به منظور ارائه اينترنت مستقر شود. درباره
موضوع كاهش هزينه هاي رومينگ نيز با طرف عراقي در حال رايزني هستيم و البته به مردم عزيز توصيه مي كنيم استفاده از سيم

كارت هاي عراقي را براي كاهش هزينه رومينگ مورد توجه قرار دهند. 

وزير ارتباطات در ادامه درباره آخرين اخبار ماهواره خيام نيز گفت: ما در كنار توجه به ظرفيت هاي داخلي براي بومي سازي صنعت
فضايي، تعاملات بين المللي را براي تأمين نياز روز كشور در دستور كار قرار داده ايم و ماهواره خيام حاصل اين همكاري مشترك بود

كه با موفقيت بر مدار قرار گرفت. 

وي افزود: پيش بيني ما اين بود كه عملياتي شدن اين ماهواره نيازمند چند ماه زمان است اما با توجه به طراحي هاي خوبي كه انجام
شده و با تلاش همكاران ما در مركز ماهدشت اين فرايند كوتاه شده و تصاوير اوليه ماهواره دريافت شده است و اميدواريم هفته آينده
تصاوير كاليبره شده آن منتشر شود و بهره برداري عملياتي اين ماهواره نيز ظرف يك ماه آينده آغاز شود و داده هاي آن در اختيار

بخش دولتي و خصوصي قرار گيرد. 

با اشاره به برنامه هاي وزارت ارتباطات براي توسعه صنعت فضايي گفت: ما در لايه هاي مختلف به دنبال توسعه زارع پور در ادامه 
فناوري هاي بومي هستيم. از برنامه ساخت ماهواره و پرتاب آن تا راه اندازي ايستگاه هاي دريافت داده هاي ماهواره اي را به شكل

جدي و شبانه ريزي در بخش هاي مختلف كشور پيگيري مي كنيم. 

وي افزود: يكي از مصوباتي كه شوراي عالي فضايي داشت تثبيت لايه لئو بود؛ يعني بتوانيم در مدارهاي حدود ۵۰۰ كيلومتر، ماهواره
هاي متوسط و كوچك را در مدار قرار دهيم. الحمداالله كار باقوت پيش مي رود و طليعه هاي دستيابي به اين هدف را با پرتاب ماهواره

نور۲ شاهد بوديم. 

وزير ارتباطات ادامه داد: بنابراين در حال حاضر توانمندي اين را داريم كه ماهواره هايي تا ۵۰ كيلوگرم را در مدار ۵۰۰ كيلومتر قرار
پايان امسال به توان پرتاب موفق ماهواره هايي تا ۱۰۰ كيلوگرم برسيم. هدف گذاري ما اين است كه تا پايان تا  اميدواريم  دهيم و 

دولت سيزدهم به توانمندي ساخت و پرتاب ماهواره هايي مثل خيام با وزن ۵۰۰ كيلوگرم برسيم. 

وي با تأكيد بر اينكه در كشور همه بسيج شده اند تا عقب ماندگي هايي كه در گذشته داشته ايم با سرعت جبران كنيم و بتوانيم هم
ببخشيم گفت: ما ۵ يا ۶ ارتقا  را  اين جايگاه  را در رتبه ده كشور دارنده چرخه كامل صنعت فضايي حفظ كنيم و هم  جايگاه خود 
انتقال مداري سامان را داريم. بلوك بلوك  ماهواره و محوله فضايي آماده تست و پرتاب، شامل ماهواره هاي سنجشي و مخابراتي و 
انتقال مداري براي انتقال ماهواره در مدارهاي مختلف مورد استفاده قرار مي گيرد كه يك دانش راهبردي است و در پژوهشگاه فضايي

به آن دست پيدا كرده ايم.
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منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  ۱۳  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  اتصال تمام مدارس كشور به شبكه فيبرنوري در دستور كار وزارت ارتباطات

فصل اقتصاد - وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات با اشاره به اهميت استفاده از فناوري در حوزه آموزش، براي توسعه سكوها و
شبكه هاي اجتماعي اين حوزه اعلام آمادگي كرد.

فصل اقتصاد - وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات با اشاره به
توسعه براي  آموزش،  حوزه  در  فناوري  از  استفاده  اهميت 
سكوها و شبكه هاي اجتماعي اين حوزه اعلام آمادگي كرد.

هاي دغدغه  از  يكي  امروزه   ، اقتصاد  فصل  گزارش  به 
كودكان براي  اينترنت  و  مجازي  فضاي  از  استفاده  والدين، 
بدرفتاري و  پرخاشگري  دلايل  ترين  بزرگ  از  يكي  است. 

كودكان، بي خوابي هاي شبانه و استفاده بي رويه از اينترنت و فضاي مجازي مي باشد. بسياري از والدين براي سرگرم كردن كودكان
خود گوشي موبايل را به همراه اينترت در اختيار او قرار مي دهند بدون اينكه بدانند چه آسيب هايي در انتظار كودك است. با فراگير
شدن استفاده از اينترنت ميان كودكان، والدين وظيفه سنگين تري پيدا كرده اند؛ آنان بايد استفاده فرزندشان از اينترنت را مديريت

نمايند.  
«عيسي زارع پور»، وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات، در اوايل مردادماه درباره راه اندازي اينترنت كودك و نوجوان گفت: «هيچ جاي
ايران كودك در فضاي مجازي رها نيست. پدر و مادرها نگران بچه ها هستند همچنان كه خودم پدر پنج فرزند هستم و دنيا مثل 
نگراني دارم. البته اين نگراني جهاني است و براي مثال اخيرا اينستاگرام مكانيزمي را براي راستي آزمايي سن كاربران راه اندازي كرده

است كه فعاليت كاربران زير ۱۳ سال را شناسايي و ممنوع مي كند و فعاليت نوجوانان ۱۳ تا ۱۷ سال با نظارت والدين خواهد بود.» 
عيسي زارع پور افزود: «مصوبه اي در شوراي عالي فضاي مجازي وجود دارد كه مي گويد دستگاه ها بايد در ارائه يك محيط ايمن
براي حضور بچه ها در فضاي مجازي همكاري كنند طي برنامه اي كه مدنظر است سيم كارت ها با وارد كردن كدي در حالت كودك

قرار مي گيرند كه در اين حالت يك وايت ليست يا ليست سفيد وجود دارد و كودك فقط به سايت هاي خاصي دسترسي دارد.» 
زارع پور ادامه داد: «همچنين سيم كارت ويژه كودك هم از قبل وجود داشته است و تاكنون يك ميليون سيم كارت هم عرضه شده و

مورد استقبال قرار گرفته است. اين مدل از سيم كارت داراي محدوديت دائمي و ليست هاي سفيد دائمي است.» 
پرورش و  آموزش  روساي  و  مديران  اجلاس  و ششمين  اختتاميه سي  مراسم  در  اطلاعات  فناوري  و  ارتباطات  وزير  راستا  همين  در 
كشور با اشاره به اهميت وزارت آموزش و پرورش به عنوان يك از مهمترين وزارت خانه هاي دولت، اظهار داشت: «آموزش و پرورش

وظيفه تربيت نيروي انساني را كه سرمايه اصلي هر كشوري هستند بر عهده دارد كه اين وظيفه مسووليت سنگيني است.» 
وي با اشاره به اينكه دشمن اميد به آينده را در نسل آينده نشانه رفته است، خطاب به مديران آموزش و پرورش افزود: «پرورش نسلي
باانگيزه، شاداب، اميدوار، خلاق و مجاهد كه پيشتازان گام دوم انقلاب اسلامي باشند مسووليت سختي است كه در اين دوران بر عهده

https://jsnews.ir/%d8%a2%d8%ae%d8%b1%db%8c%d9%86-%d9%85%d8%b7%d8%a7%d9%84%d8%a8/%d8%ae%d9%88%d8%a7%d9%86%d8%af%d9%86%db%8c/%d8%af%d8%a7%d9%86%d8%b4-%d9%88-%d9%81%d9%86%d8%a7%d9%88%d8%b1%db%8c/%d8%a7%d8%aa%d8%b5%d8%a7%d9%84-%d8%aa%d9%85%d8%a7%d9%85-%d9%85%d8%af%d8%a7%d8%b1%d8%b3-%da%a9%d8%b4%d9%88%d8%b1-%d8%a8%d9%87-%d8%b4%d8%a8%da%a9%d9%87-%d9%81%db%8c%d8%a8%d8%b1%d9%86%d9%88%d8%b1%db%8c/283867/
https://tn.ai/2762327
https://www.fasleqtesad.com/Fa/News/800341/%d8%a7%d8%aa%d8%b5%d8%a7%d9%84-%d8%aa%d9%85%d8%a7%d9%85-%d9%85%d8%af%d8%a7%d8%b1%d8%b3-%da%a9%d8%b4%d9%88%d8%b1-%d8%a8%d9%87-%d8%b4%d8%a8%da%a9%d9%87-%d9%81%db%8c%d8%a8%d8%b1%d9%86%d9%88%d8%b1%db%8c-%d8%af%d8%b1-%d8%af%d8%b3%d8%aa%d9%88%d8%b1-%da%a9%d8%a7%d8%b1-%d9%88%d8%b2%d8%a7%d8%b1%d8%aa-%d8%a7%d8%b1%d8%aa%d8%a8%d8%a7%d8%b7%d8%a7%d8%aa
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شما است.» 
زارع پور با اشاره به استفاده از فناوري ارتباطات و اطلاعات در تمام ابعاد زندگي امروز و توسعه سكوهاي خدمات رسان بومي در كشور،
اين زمينه ها خودكفا از  را در بسياري  ما  اند  توانسته  برهه  اين  تربيت كشور است در  تعليم و  نظام  گفت: «متخصصيني كه حاصل 

كنند.» 
اندازي راه  «با  افزود:  و  اشاره كرد  پرورش  و  آموزش  و  اطلاعات  فناوري  و  ارتباطات  وزارتخانه  بين دو  به همكاري هاي مشترك  وي 
شبكه شاد در دوران كرونا خانواده ارتباطات و فناوري اطلاعات كشور در كنار آموزش و پرورش قرار گرفت و دين خود را به آموزش و

پرورش ادا كرد.» 
وي با اشاره به اينكه ۸۷ درصد روستاهاي بالاي ۲۰ خانوار به شبكه ملي اطلاعات متصل شده اند، خبر داد: «تاپايان سال جاري ۹۵
درصد و تا هفته دولت سال آينده نيز تمام روستاهاي بالاي بيست خانوار به شبكه ملي اطلاعات متصل مي شوند كه اين امر در كنار

تمام مزاياي ديگر، امكان فعاليت سكوهاي آموزشي و ساير سكوهاي خدمات رسان را در سراسر كشور فراهم خواهد كرد.» 
زارع پور اعلام آمادگي كرد با همكاري وزارت آموزش و پرورش در موضوع سكوهاي (پلتفرم ها) آموزشي، حداكثر استفاده از ظرفيت

فناوري اطلاعات براي توسعه نظام آموزشي هوشمند و عدالت محور صورت پذيرد. 
وي به پروژه فيبرنوري منازل و كسب و كارها نيز اشاره كرد و افزود: با همكاري آموزش پرورش اتصال تمام مدارس كشور به شبكه
به شبكه ملي تاكنون ۸۰ هزار مدرسه در كل كشور  توسعه  برنامه ششم  قالب  در  البته  قرار مي دهيم،  برنامه خود  در  را  فيبرنوري 

اطلاعات متصل هستند كه اين مسير نيز ادامه مي يابد. 
وزير ارتباطات در بخش ديگري از سخنان خود در اين اجلاس به اهميت سواد فضاي مجازي و مقابله با آسيب هاي اين فضا نيز اشاره
كرد و گفت: «اين فناوري با تمام مزايا، چالش هايي را نيز براي نسل جوان و كودكان و نوجوانان دارد كه بايد به آن توجه كرد و در
و كودكان و ها  اختيار خانواده  ابزارهاي مختلفي در  و  راهكارها  نوجوانان  و  براي مصون سازي كودكان  پيشرفته  از كشورهاي  بسيار 

نوجوانان قرار گرفته است .» 
وي به اقداماتي كه در دولت سيزدهم براي استفاده مناسب كودكان و نوجوانان از فضاي مجازي انجام شده اشاره كرد و افزود: «ابزاري
را و سالم  مفيد  امن،  اينترنت  فرزندان خود  براي سنين مختلف  بتوانند  تا  قرار مي گيرد  ها  اختيار خانواده  در  است كه  فراهم شده 

فرآهم كنند.» 
زارع پور تصريح كرد: «اين ابزارها به زودي رونمايي مي شود و براي استفاده در اختيار خانواده ها قرار مي گيرد تا در صورت تمايل از

آن براي ايجاد يك محيط سالم براي كودكان خود در فضاي مجازي استفاده كنند.» 
انتهاي پيام/
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منبع: انتخابشماره خبر:  ۱۴  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  وزير ارتباطات: اگر قرار باشد به دانش آموزان و دانشجويان اينترنت رايگان بدهيم، بايد بودجه آن

از قبل پيش بيني شده باشد؛ تاكنون چنين چيزي اتفاق نيفتاده

وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات در خصوص احتمال برقراري اينترنت رايگان در صورت مجازي شدن برخي آموزش ها در
مدارس و دانشگاه ها گفت: اگر قرار باشد هرگونه اينترنت رايگان در اختيار دانش آموزان، فرهنگيان و دانشجويان قرار گيرد،

بايد منابع و بودجه آن پيش بيني شده باشد.

ايرنا: وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات در خصوص احتمال
برخي شدن  مجازي  صورت  در  رايگان  اينترنت  برقراري 
باشد قرار  اگر  گفت:  ها  دانشگاه  و  مدارس  در  ها  آموزش 
هرگونه اينترنت رايگان در اختيار دانش آموزان، فرهنگيان
و دانشجويان قرار گيرد، بايد منابع و بودجه آن پيش بيني

شده باشد. 

همه آغاز  با   ۱۳۹۹ شهريورماه  از  و  قبل  سال  سه  حدود 
گيري كرونا در كشور، دولت تصميم گرفت براي حفظ سلامت دانش آموزان، دانشجويان و معلمان و اساتيد، آموزش كشور را به سمت
مجازي شدن سوق دهد و در ادامه توسعه يك پلتفرم براي آموزش دانش آموزان از جمله نخستين اقداماتي بود كه توسط اپراتورها

انجام شد. 

برهمين اساس نيز وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات براي كمك به آموزش مجازي و دسترسي عادلانه همگاني به اين امكان، بسته
هاي اينترنت براي دانش آموزان، معلمان، دانشجويان، اساتيد دانشگاه و طلاب، در چند مرحله بسته هاي اينترنتي مختلف از ۳۰ تا ۶۰
گيگابايتي شش ماهه در نظر گرفت و در فواصل مختلف به جامعه هدف ارائه كرد. به خصوص براي دانش آموزان بسته ماهانه تعريف و

دانش آموزان قادر به استفاده از ظرفيت آموزش مجازي به صورت رايگان شدند. 

در واقع هدف از اعطاي بسته هاي اينترنت رايگان، دسترسي دانش آموزان و معلمان به اينترنت براي استفاده از برنامه شاد بود. 

اما با توجه به اعلام برگزاري كلاس هاي درس در دانشگاه ها و مدارس از سال تحصيلي جديد و در عين حال اعلام اين موضوع از
سوي وزير علوم كه ممكن است به دليل پاره اي از مشكلات مالي برخي كلاس ها غيرحضوري يا تركيبي (مجازي- حضوري) شوند،
اين سوال پيش مي آيد كه آيا باز هم هماهنگي لازم از سوي وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات براي اختصاص بسته هاي اينترنت

رايگان به دانش آموزان، معلمان، دانشجويان و اساتيد شكل خواهد گرفت؟ 

عيسي زارع پور وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات در پاسخ به اين سوال يادآور شد: اينترنت رايگان بر اساس مصوبه ستاد ملي كرونا در
سال تحصيلي گذشته به دانشجويان و دانش آموزان تعلق گرفت و منابع و بودجه اين بسته هاي رايگان نيز در دوره هاي قبل پيش

https://www.entekhab.ir/fa/news/691393/%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%d8%a7%d8%b1%d8%aa%d8%a8%d8%a7%d8%b7%d8%a7%d8%aa-%d8%a7%da%af%d8%b1-%d9%82%d8%b1%d8%a7%d8%b1-%d8%a8%d8%a7%d8%b4%d8%af-%d8%a8%d9%87-%d8%af%d8%a7%d9%86%d8%b4-%d8%a2%d9%85%d9%88%d8%b2%d8%a7%d9%86-%d9%88-%d8%af%d8%a7%d9%86%d8%b4%d8%ac%d9%88%db%8c%d8%a7%d9%86-%d8%a7%db%8c%d9%86%d8%aa%d8%b1%d9%86%d8%aa-%d8%b1%d8%a7%db%8c%da%af%d8%a7%d9%86-%d8%a8%d8%af%d9%87%db%8c%d9%85-%d8%a8%d8%a7%db%8c%d8%af-%d8%a8%d9%88%d8%af%d8%ac%d9%87-%d8%a2%d9%86-%d8%a7%d8%b2-%d9%82%d8%a8%d9%84-%d9%be%db%8c%d8%b4-%d8%a8%db%8c%d9%86%db%8c-%d8%b4%d8%af%d9%87-%d8%a8%d8%a7%d8%b4%d8%af-%d8%aa%d8%a7%da%a9%d9%86%d9%88%d9%86-%da%86%d9%86%db%8c%d9%86-%da%86%db%8c%d8%b2%db%8c-%d8%a7%d8%aa%d9%81%d8%a7%d9%82-%d9%86%db%8c%d9%81%d8%aa%d8%a7%d8%af%d9%87
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بيني شده بود. 

دانش به  رايگان  اينترنت  بخواهيم  هم  اگر  ندارد  رايگان  اينترنت  نام  به  چيزي  اطلاعات  فناوري  و  ارتباطات  وزارت  كرد:  تاكيد  وي 
آموزان، دانشجويان، معلمان و اساتيد بدهيم، بايد پول آن را از بيت المال به اپراتور مربوطه پرداخت كنيم. 

زارع پور اظهار كرد: اگر قرار باشد مجددا هرگونه اينترنت رايگان در اختيار دانش آموزان، فرهنگيان و دانشجويان قرار دهيم، بايد منابع
و بودجه آن از قبل پيش بيني شده باشد كه تاكنون چنين چيزي اتفاق نيفتاده است.
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: ايرناشماره خبر:  ۱۵  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  برقراري اينترنت رايگان براي دانشجويان و دانش آموزان منوط به تامين منابع است

اينترنت رايگان در صورت مجازي شدن برخي ارتباطات و فناوري اطلاعات در خصوص احتمال برقراري  ايرنا- وزير  تهران- 
و فرهنگيان  آموزان،  دانش  اختيار  در  رايگان  اينترنت  هرگونه  باشد  قرار  اگر  گفت:  ها  دانشگاه  و  مدارس  در  ها  آموزش 

دانشجويان قرار گيرد، بايد منابع و بودجه آن پيش بيني شده باشد.

 تهران- ايرنا- وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات در خصوص

برقراري اينترنت رايگان براي دانشجويان و دانش آموزان منوط
به تامين منابع است

احتمال برقراري اينترنت رايگان در صورت مجازي شدن برخي آموزش ها در مدارس و دانشگاه ها گفت: اگر قرار باشد هرگونه اينترنت
رايگان در اختيار دانش آموزان، فرهنگيان و دانشجويان قرار گيرد، بايد منابع و بودجه آن پيش بيني شده باشد. 

به گزارش ايرنا، حدود سه سال قبل و از شهريورماه ۱۳۹۹ با آغاز همه گيري كرونا در كشور، دولت تصميم گرفت براي حفظ سلامت
دانش آموزان، دانشجويان و معلمان و اساتيد، آموزش كشور را به سمت مجازي شدن سوق دهد و در ادامه توسعه يك پلتفرم براي

آموزش دانش آموزان از جمله نخستين اقداماتي بود كه توسط اپراتورها انجام شد. 

برهمين اساس نيز وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات براي كمك به آموزش مجازي و دسترسي عادلانه همگاني به اين امكان، بسته
هاي اينترنت براي دانش آموزان، معلمان، دانشجويان، اساتيد دانشگاه و طلاب، در چند مرحله بسته هاي اينترنتي مختلف از ۳۰ تا ۶۰
گيگابايتي شش ماهه در نظر گرفت و در فواصل مختلف به جامعه هدف ارائه كرد. به خصوص براي دانش آموزان بسته ماهانه تعريف و

دانش آموزان قادر به استفاده از ظرفيت آموزش مجازي به صورت رايگان شدند. 

 

برقراري اينترنت رايگان براي دانشجويان و دانش آموزان منوط
به تامين منابع است

در واقع هدف از اعطاي بسته هاي اينترنت رايگان، دسترسي دانش آموزان و معلمان به اينترنت براي استفاده از برنامه شاد بود. 

اما با توجه به اعلام برگزاري كلاس هاي درس در دانشگاه ها و مدارس از سال تحصيلي جديد و در عين حال اعلام اين موضوع از
سوي وزير علوم كه ممكن است به دليل پاره اي از مشكلات مالي برخي كلاس ها غيرحضوري يا تركيبي (مجازي- حضوري) شوند،
اين سوال پيش مي آيد كه آيا باز هم هماهنگي لازم از سوي وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات براي اختصاص بسته هاي اينترنت

رايگان به دانش آموزان، معلمان، دانشجويان و اساتيد شكل خواهد گرفت؟ 

https://iraneconomist.com/fa/news/498145/%d8%a8%d8%b1%d9%82%d8%b1%d8%a7%d8%b1%db%8c-%d8%a7%db%8c%d9%86%d8%aa%d8%b1%d9%86%d8%aa-%d8%b1%d8%a7%db%8c%da%af%d8%a7%d9%86-%d8%a8%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d8%af%d8%a7%d9%86%d8%b4%d8%ac%d9%88%db%8c%d8%a7%d9%86-%d9%88-%d8%af%d8%a7%d9%86%d8%b4%e2%80%8c%d8%a2%d9%85%d9%88%d8%b2%d8%a7%d9%86-%d9%85%d9%86%d9%88%d8%b7-%d8%a8%d9%87-%d8%aa%d8%a7%d9%85%db%8c%d9%86-%d9%85%d9%86%d8%a7%d8%a8%d8%b9-%d8%a7%d8%b3%d8%aa
https://www.irna.ir/news/84857446/%d8%a8%d8%b1%d9%82%d8%b1%d8%a7%d8%b1%db%8c-%d8%a7%db%8c%d9%86%d8%aa%d8%b1%d9%86%d8%aa-%d8%b1%d8%a7%db%8c%da%af%d8%a7%d9%86-%d8%a8%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d8%af%d8%a7%d9%86%d8%b4%d8%ac%d9%88%db%8c%d8%a7%d9%86-%d9%88-%d8%af%d8%a7%d9%86%d8%b4-%d8%a2%d9%85%d9%88%d8%b2%d8%a7%d9%86-%d9%85%d9%86%d9%88%d8%b7-%d8%a8%d9%87-%d8%aa%d8%a7%d9%85%db%8c%d9%86
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عيسي زارع پور وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات در پاسخ به اين سوال خبرنگار گروه علم و آموزش ايرنا يادآور شد: اينترنت رايگان بر
اساس مصوبه ستاد ملي كرونا در سال تحصيلي گذشته به دانشجويان و دانش آموزان تعلق گرفت و منابع و بودجه اين بسته هاي

رايگان نيز در دوره هاي قبل پيش بيني شده بود. 

 

برقراري اينترنت رايگان براي دانشجويان و دانش آموزان منوط
به تامين منابع است

دانش به  رايگان  اينترنت  بخواهيم  هم  اگر  ندارد  رايگان  اينترنت  نام  به  چيزي  اطلاعات  فناوري  و  ارتباطات  وزارت  كرد:  تاكيد  وي 
آموزان، دانشجويان، معلمان و اساتيد بدهيم، بايد پول آن را از بيت المال به اپراتور مربوطه پرداخت كنيم. 

زارع پور اظهار كرد: اگر قرار باشد مجددا هرگونه اينترنت رايگان در اختيار دانش آموزان، فرهنگيان و دانشجويان قرار دهيم، بايد منابع
و بودجه آن از قبل پيش بيني شده باشد كه تاكنون چنين چيزي اتفاق نيفتاده است. 

برچسب ها 
- ايرنا 

- اينترنت رايگان 
- وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات 

- دانشگاه 
- شبكه شاد
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: نوانديششماره خبر:  ۱۶  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  دستاوردهاي يكساله وزارت ارتباطات!

جمهورى اسلامى نوشت: 
روايت وزارت ارتباطات از دستاوردهايش در يك سال اخير شنيدني است. 

با فيلترشكن ها، ازجمله دستاوردهاي سال گذشته وزارت ارتباطات عنوان افزايش سرعت اينترنت، قفل كودك روي گوگل و مقابله 
شده است!

https://noandish.com/fa/news/146883/%d8%af%d8%b3%d8%aa%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%af%d9%87%d8%a7%d9%8a-%d9%8a%d9%83%d8%b3%d8%a7%d9%84%d9%87-%d9%88%d8%b2%d8%a7%d8%b1%d8%aa-%d8%a7%d8%b1%d8%aa%d8%a8%d8%a7%d8%b7%d8%a7%d8%aa
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: تيتر برترشماره خبر:  ۱۷  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  وزير ارتباطات: مسير نجف تا كربلا را به فيبرنوري تجهيز كرديم /واي فاي اينترنت پرسرعت و

رايگان در اختيار زوار

مهر : ...

مهر : در ايام اربعين حسيني مسير نجف تا كربلا با تجهيزات فيبرنوري فيبركشي ميشود و در ايستگاه هاي مختلف از طريق واي
فاي اينترنت پرسرعت و رايگان در اختيار زوار قرار ميگيرد. 

وزير ارتباطات در خصوص فعاليت هاي وزارت ارتباطات در ايام اربعين حسيني اعلام كرد كه قرار است مسير نجف تا كربلا با تجهيزات
فيبرنوري فيبركشي شود و در ايستگاه هاي مختلف با همكاري كه دارد صورت مي گيرد بتوان از طريق واي فاي اينترنت را به شكل
پرسرعت و رايگان در اختيار زوار قرار بگيرد و اين طرح در حال پيگيري براي اجرا مي باشد. زارع پور بيان داشت: در اين بحث فيبر
اتفاق حاصل نشود حتماً سال ديگر اين نوري نجف به كربلا كار دارد پيش مي رود و اميدوارم هستيم كه به امسال برسد، اگر اين 
اتفاق خواهد افتاد چون يك كار مشترك است و به هر حال مقداري هماهنگي هاي بين دو كشور در بخش هاي مختلف نياز دارد اما
تجهيزات و امكانات آن همه تأمين شده است و ما اميدواريم كه اين كار بزرگ به نتيجه برسد. وي افزود: ما براي تأمين اينترنت در
طول مسير و افزايش آنتن دهي با استفاده از سايت هاي سيار و تقويت كننده هايي كه قرار مي دهند از نقاط مرزي آنها را تقويت مي
كنند (از تهران و از شهرهاي مختلفي كه مردم حركت مي كنند.)؛ براي يكي از مرز ها هم كه پرتردد است يعني مرز مهران ما پيش
بيني كرديم كه بالن سازمان فضايي كه مي تواند اينترنت را در اختيار تعداد زيادي از مشتركين قرار بدهد، راه اندازي شود و بتوان

اينترنت wifi رايگان در اختيار مردم عزيزمان قرار بگيرد.

https://www.titrebartar.com/fa/news/184158/%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%d8%a7%d8%b1%d8%aa%d8%a8%d8%a7%d8%b7%d8%a7%d8%aa-%d9%85%d8%b3%db%8c%d8%b1-%d9%86%d8%ac%d9%81-%d8%aa%d8%a7-%da%a9%d8%b1%d8%a8%d9%84%d8%a7-%d8%b1%d8%a7
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: همشهريشماره خبر:  ۱۸  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  كارنامه يك ساله وزارت ارتباطات

اين وزارتخانه را منتشر كرده است. اگرچه مشخص نيست كه انتشار گزارشي، چكيده عملكرد يك ساله  با  ارتباطات  وزارت 
مخاطب اين گزارش مردم، دولت يا مجلس شوراي اسلامي است.

وزارت ارتباطات سالم سازي اينترنت، افزايش سرعت اينترنت و توسعه شبكه ملي اطلاعات را به عنوان مهم ترين موارد عملكرد
خود معرفي كرده است فناوري 

 
وزارت ارتباطات با انتشار گزارشي، چكيده عملكرد يك ساله اين وزارتخانه را منتشر كرده است. اگرچه مشخص نيست كه مخاطب اين
انتخاباتي رياست محترم جمهور»، با اين حال «عملكرد در راستاي وعده هاي  گزارش مردم، دولت يا مجلس شوراي اسلامي است، 
«اقدام راهبردي وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات تا مرداد ماه» و «عناوين مهم ترين اقدامات راهبردي در راستاي ۱۰ كلان اقدام»
فضاي سازي  «سالم  عناوين  با  توان  مي  را  گزارش  اين  توجه  قابل  هاي  زيربخش  دهند.  مي  تشكيل  را  گزارش  چكيده  اين  عناوين 

مجازي»، «بهبود كيفيت اينترنت» و «رونق اقتصاد فضاي مجازي» مشاهده كرد. 

سالم سازي فضاي مجازي 
آنچه به عنوان عملكرد و دستاورد وزارت ارتباطات در مورد سالم سازي فضاي مجازي در اين گزارش آمده، شامل زيرعنوان هاي «راه
با براي كودكان و نوجوانان»، «سالم سازي خروجي موتورهاي خارجي در كشور» و «تشديد مقابله  ايمن  اينترنت  اندازي زيرساخت 
براي ايمن  اينترنت  زيرساخت  اندازي  «راه  اقدام  نتيحه  گزارش  اين  است.  فيلترشكن»  و  ان  پي  وي  نظير  گريز  حاكميت  ابزارهاي 
انتخاب خانواده ها، در معرض محتواهاي با  اينگونه توضيح داده است: «با انجام اين كار كودكان و نوجوانان  كودكان و نوجوانان» را 
safe اعمال گزينه  از «سالم سازي خروجي موتورهاي خارجي در كشور»  نمي گيرند.» همچنين منظور  قرار  اينترنت  نامناسب در 
search براي همه كاربران كشور است. اگرچه براي بسياري از اين اقدامات، حداقل يك سند بالادستي ذكر شده، براي بخش سالم

سازي فضاي مجازي هيچ سند بالادستي ديده نمي شود. 

بهبود كيفيت اينترنت 
اين گزارش با استناد به سايت Speedtest سرعت اينترنت ثابت و همراه كشور طي ۹ماه گذشته را افزايشي دانسته است. گزارش
حدوداً افزايش  با   ۱۴۰۰ شهريور  در  ثانيه  بر  ۲۱.۸مگابيت  از  همراه  اينترنت  سرعت  ميانه  كه  گويد  مي  ارتباطات  وزارت  عملكرد 
ثانيه در بر  از ۹.۲۸مگابيت  ثابت  اينترنت  ميانه سرعت  است. همچنين  رسيده  ماه ۱۴۰۱  تير  در  ثانيه  بر  به ۲۷مگابيت  ۲۲درصدي 

شهريور ماه ۱۴۰۰به ۱۰.۲ در تير ماه ۱۴۰۱رسيده است كه نشان دهنده افزايش حدوداً ۱۰ درصدي است. 

https://newspaper.hamshahrionline.ir/id/169377/%da%a9%d8%a7%d8%b1%d9%86%d8%a7%d9%85%d9%87-%db%8c%da%a9%e2%80%8c%d8%b3%d8%a7%d9%84%d9%87-%d9%88%d8%b2%d8%a7%d8%b1%d8%aa-%d8%a7%d8%b1%d8%aa%d8%a8%d8%a7%d8%b7%d8%a7%d8%aa.html
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 GDP رسيدن اقتصاد ديجيتال به ۷.۱ درصد
فناوري و  ارتباطات  وزارتخانه  راهبردي  اقدامات  از  يكي  عنوان  به  نوين»  هاي  فناوري  و  ديجيتال  اقتصاد  توسعه  براي  «بسترسازي 
ارتباطات ذكر شده است. گزارش مذكور، شاخص سنجش اين اقدام را «سهم اقتصاد ديجيتال از توليد ناخالص ملي» و ميزان پيشرفت

آن را ۷.۱درصد اعلام كرده است. 

اينترنت رايگان براي ۳دهك 
درآمدي پايين  دهك  سه  خانوارهاي  سرپرست  براي  ساله  يك  ۵۰گيگابايتي  اينترنت  بسته  يك  گرفته  صورت  ريزي  برنامه  براساس 
درنظر گرفته شده است. سامانه ثبت نام از افراد متقاضي در تيرماه راه اندازي شد و نزديك به يك ميليون نفر از سرپرستان خانوار

مشمول طرح ثبت نام كرده اند و از اول مرداد ماه، اين بسته فعال شده است. 

حمايت از پيام رسان هاي داخلي 
گزارش عملكرد وزارت ارتباطات حاكي از آن است كه همه ظرفيت هاي كشور در حوزه شبكه اجتماعي و پيام رسان شناسايي شده و
در قالب يك بسته حمايتي، طيف متنوعي از حمايت ها براي اين پلتفرم ها پيش بيني شده است. در يكي از اين پلتفرم هاي منتخب

تعداد كاربر فعال در مدت ۱۰ماه گذشته ۵۰درصد افزايش داشته است. 

راه اندازي پنجره واحد خدمات دولت هوشمند 
حدود به  اتصال  با  هوشمند  دولت  خدمات  واحد  پنجره  سامانه  آزمايشي  نسخه  كه  است  آن  بيانگر  ارتباط  وزارت  گزارش  چكيده 

۲۰سامانه پنجره واحد دستگاه هاي اجرايي راه اندازي شد. 

روند اجراي شبكه ملّي اطلاعات 
پيشرفت شبكه ملي اطلاعات حدود ۳۰درصد بوده كه اكنون به فعلي،  ابتداي دولت  نشان مي دهد كه در  ارتباطات  وزارت  گزارش 
حدود ۴۴درصد رسيده است. درواقع طي يك سال گذشته پيشرفت شبكه ملي اطلاعات ۱۴درصد بوده است. همچنين اين گزارش مي

گويد كه براساس هدف گذاري صورت گرفته تا پايان سال ۱۴۰۱اين ميزان حداقل به ۶۰درصد خواهد رسيد. 
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  ۱۹  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  ۶ ماهواره و محموله فضايي آماده تست و پرتاب داريم

وزير ارتباطات گفت: در ايام اربعين حسيني مسير نجف تا كربلا با تجهيزات فيبرنوري فيبركشي ميشود و در ايستگاه هاي
مختلف از طريق واي فاي اينترنت پرسرعت و رايگان در اختيار زوار قرار ميگيرد.

وزير ارتباطات گفت: در ايام اربعين حسيني مسير نجف تا
كربلا با تجهيزات فيبرنوري فيبركشي ميشود و در ايستگاه
هاي مختلف از طريق واي فاي اينترنت پرسرعت و رايگان

در اختيار زوار قرار ميگيرد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، عيسي زارع پور وزير ارتباطات و
درخصوص خبري  ويژه  گفتگوي  در  اطلاعات،  فناوري 
دهي، آنتن  درباره  ارتباطات  وزارت  يكساله  عملكرد 
اربعين در  اپراتورها  وضعيت  شده،  اجرا  هاي  زيرساخت 
خيام ماهواره  اخبار  آخرين  و  ها  ماهواره  بحث  و  حسيني 

اظهاراتي را عنوان كرد. 

وي در خصوص برنامه هاي يكسال گذشته وزارت ارتباطات و توسعه زيرساخت هاي ايجاد شده اظهار داشت: ما در چند حوزه به شكل
ويژه در اين يكسال اخير برنامه هايي را دنبال كرديم كه يكي از آن حوزه ها توسعه و نوسازي زيرساخت ها ارتباطي كشور بوده است
توسعه خدمات و سرويس هاي جديد اطلاعات،  فناوري  را شامل مي شود. در حوزه  نوري است  فيبر  پروژه  از آن همين  كه بخشي 
مبتني بر فناوري را درواقع به عنوان يك اولويت دنبال مي كنيم كه يكي از آن ها بحث دولت هوشمند است. موضوع اقتصاد ديجيتال
به عنوان يك راهبرد جدي در دولت دنبال شده و در دولت سيزدهم يك نگاه جديدي به اين حوزه شده است. در حوزه فضايي اتفاقات

خوبي در پيش است كه تا پايان سال خبرهاي خوبي به گوش مردم عزيز مي رسد. 

وزير ارتباطات در رابطه با سرعت و كيفيت اينترنت و شبكه كه بزرگترين دغدغه حال حاضر مردم است، عنوان كرد: اينترنت و شبكه
پديده اي است كه زندگي مردم به آن گره خورده و الان زندگي روزمره مردم در ابعاد مختلف كه از آموزش تا سرگرمي و موضوعات
فرهنگي و كسب و كار گرفته است به اينترنت و شبكه مربوط مي شود و ما بر اين اساس اينترنت پر سرعت را يك حق براي مردم مي
دانيم و تمام تلاش وزارت ارتباطات اين است كه در اين حوزه از ماموريت هايش، يك شبكه پرسرعت، باكيفيت و امن را براي استفاده

هموطنان فراهم بكند كه اين امر نيازمند كار در بخش هاي مختلف است. 

زارع پور گفت: چهار لايه در شبكه ارتباطي در كشور داريم، يك لايه دسترسي از منزل تا مركز مخابرات، يك لايه شبكه داخل شهر،
لايه بين استاني و در نهايت لايه اينترنت بين الملل. براي پيشرفت در همه اين لايه ها برنامه هاي متعددي را پيش بيني كرده ايم كه

https://khuz24.com/1401/06/%db%b6-%d9%85%d8%a7%d9%87%d9%88%d8%a7%d8%b1%d9%87-%d9%88-%d9%85%d8%ad%d9%85%d9%88%d9%84%d9%87-%d9%81%d8%b6%d8%a7%db%8c%db%8c-%d8%a2%d9%85%d8%a7%d8%af%d9%87-%d8%aa%d8%b3%d8%aa-%d9%88-%d9%be%d8%b1%d8%aa.html
https://ruydadiran.com/156812-%db%b6-%d9%85%d8%a7%d9%87%d9%88%d8%a7%d8%b1%d9%87-%d9%88-%d9%85%d8%ad%d9%85%d9%88%d9%84%d9%87-%d9%81%d8%b6%d8%a7%db%8c%db%8c-%d8%a2%d9%85%d8%a7%d8%af%d9%87-%d8%aa%d8%b3%d8%aa-%d9%88-%d9%be%d8%b1%d8%aa%d8%a7%d8%a8-%d8%af%d8%a7%d8%b1%db%8c%d9%85.html
https://www.mehrnews.com/news/5570311/%db%b6-%d9%85%d8%a7%d9%87%d9%88%d8%a7%d8%b1%d9%87-%d9%88-%d9%85%d8%ad%d9%85%d9%88%d9%84%d9%87-%d9%81%d8%b6%d8%a7%db%8c%db%8c-%d8%a2%d9%85%d8%a7%d8%af%d9%87-%d8%aa%d8%b3%d8%aa-%d9%88-%d9%be%d8%b1%d8%aa%d8%a7%d8%a8-%d8%af%d8%a7%d8%b1%db%8c%d9%85
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ظرفيت هاي حوزه ارتباطي كشور را توسعه بدهيم و آن را نوسازي كنيم. 

وي افزود: در برخي از لايه هاي زيرساختي كشور مانند لايه شبكه داخل شهر و داخل استان ها كه در اختيار شركت مخابرات است به
دلايل مختلف من جمله دراختيار نداشتن سرمايه به مدت بيش از ۱۰ سال هيچ نوسازي و توسعه اي در اين زمينه صورت نگرفته
است. وزارت ارتباطات حدود دو ميليون پوشش در كشور ايجاد كرده است و تا پايان سال جاري به ۵ ميليون خواهد رسيد و در سال

آينده به ميزان ۷ ميليون و همچنين ۸ ميليون در سال ۱۴۰۳ هدف گذاري شده است. 

وزير ارتباطات تصريح كرد: در لايه دسترسي ارتباطات ثابت، پروژه فيبرنوري را آغاز كرديم كه يك پروژه راهبردي به حساب مي آيد و
تا سه دهه آينده، حوزه ارتباطي كشور را بيمه مي كند. اكنون همه آزمون هايي كه در دنيا روي سرعت اينترنت انجام مي شود بر
از نظر برخي اين كار  بود.  اجرايي  نيازمند بسته عملياتي -  اتفاق  اين  ايم.  برداشته  اين سمت قدم  به  نيز  ما  بستر فيبرنوري است و 

نشدني به نظر مي رسيد اما كنون اين پروژه را در ۱۰ استان آغاز كرديم. 

زارع پور گفت: «در لايه زيرساخت ما ۷۰ درصد داريم به ظرفيت شبكه زيرساخت كشور اضافه مي كنيم كه هر آنچه در ۱۰ سال
گذشته حدود ۳۲ ترابيت بر ثانيه بوده است ما هدفمان اين است كه حدود ۲۰ ترابيت بر ثانيه به آن اضافه كنيم كه تا دهه فجر اين

اقدامات افتتاح خواهد شد.» 

وي بيان كرد: ما متنوع كردن مسيرها تامين اينترنت كشور را در دستور كار قرار داديم كه اگر زماني فيبر نوري در دريا قطع شد، ما را
با مشكل جدي مواجه نكند. تلاش و برنامه وزارت ارتباطات اينگونه است كه تمام كارهايي كه در بخش ارتباطات و فناوري اطلاعات

كشور انجام مي شود با استفاده از بخش ظرفيت خصوصي و شركت هاي دانش بنيان انجام شود. 

به شركت هاي بوديم  وابسته  فيبر در دريا و حتي تعمير فيبرهاي دريايي  براي كشيدن  اين  از  تا پيش  ما  ادامه داد:  ارتباطات  وزير 
خارجي، اما درحال حاضر ميخواهيم با افتخار اعلام بكنيم كه در حال حاضر ما توان اين را داريم كه فيبرهاي دريايي را با كمك بخش
خصوصي و شركت هاي دانش بنيان، هم فيبركشي كرده و هم به تعمير آنها بپردازيم كه تا هفته هاي بعد ما در درياي عمان و خليج

فارس براي اولين بار توسط دانش و تخصص ايراني تعمير فيبرهاي نوري در زير دريا انجام خواهد شد. 

تجارت مثل  در حوزه هاي مختلف  ما  اما  است  كرده  قبضه  و خارجي  آمريكايي  پلتفرم هاي  را  دنيا  كه  درحالي  كرد:  بيان  پور  زارع 
الكترونيك در داخل كشور به محصولات بومي دسترسي داريم كه مردم در حال استفاده از آنان هستند و هيچ احساس نيازي به نمونه
هاي مشابه خارجي نمي كنند كه اينها در مواردي همچون پلتفرم هاي جابه جايي مسافر، بيمه و خدمات مختلف كه وجود دارد كه
در كشورهاي مختلف الان پلتفرم هاي بين المللي دارند فعاليت مي كنند كه همه اين اتفاقات با استفاده و همكاري شركت هاي دانش

بنيان اتفاق مي افتد. 

وي درخصوص اقتصاد ديجيتال گفت: دولت در دي ماه سال گذشته مصوب كرد اختيارات خودش را به كارگروه ده نفره اي واگذار
كرد كه موانع لازم براي توسعه اقتصاد ديجيتال را در كشور حذف كنند. زيرا درحال حاضر در بعضي از كشورها تا ۳۰ درصد توليد
ناخالص ملي شان از محل اقتصاد ديجيتال است و ما بر اساس آخرين ارزيابي ها حدود ۷.۲ درصد رسانده ايم كه هدف گذاري هايي

كه صورت گرفته اين است كه به ۱۰ درصد برسد. 

وزير ارتباطات در خصوص فعاليت هاي وزارت ارتباطات در ايام اربعين حسيني اعلام كرد كه قرار است مسير نجف تا كربلا با تجهيزات
فيبرنوري فيبركشي شود و در ايستگاه هاي مختلف با همكاري كه دارد صورت مي گيرد بتوان از طريق واي فاي اينترنت را به شكل
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پرسرعت و رايگان در اختيار زوار قرار بگيرد و اين طرح در حال پيگيري براي اجرا مي باشد. 

زارع پور بيان داشت: در اين بحث فيبر نوري نجف به كربلا كار دارد پيش مي رود و اميدوارم هستيم كه به امسال برسد، اگر اين اتفاق
حاصل نشود حتماً سال ديگر اين اتفاق خواهد افتاد چون يك كار مشترك است و به هر حال مقداري هماهنگي هاي بين دو كشور در

بخش هاي مختلف نياز دارد اما تجهيزات و امكانات آن همه تأمين شده است و ما اميدواريم كه اين كار بزرگ به نتيجه برسد. 

وي افزود: ما براي تأمين اينترنت در طول مسير و افزايش آنتن دهي با استفاده از سايت هاي سيار و تقويت كننده هايي كه قرار مي
دهند از نقاط مرزي آنها را تقويت مي كنند (از تهران و از شهرهاي مختلفي كه مردم حركت مي كنند.)؛ براي يكي از مرز ها هم كه
پرتردد است يعني مرز مهران ما پيش بيني كرديم كه بالن سازمان فضايي كه مي تواند اينترنت را در اختيار تعداد زيادي از مشتركين

قرار بدهد، راه اندازي شود و بتوان اينترنت wifi رايگان در اختيار مردم عزيزمان قرار بگيرد. 

وزير ارتباطات اضافه كرد: درخصوص تأمين پهناي باند لازم در نقاط مرزي، رايزني كه در حال صورت گرفتن با اپراتور عراقي است كه
بحث رومينگ را با هزينه ي كمتري انجام دهند، اما همچنان به دليل رومينگ توصيه ي من اين است كه اگر براي مردم مقدور است
از سيم كارت هاي عراقي استفاده بكنند، چون به هر حال اين موضوع بحثي دو طرفه است و طرف عراقي هم بايد موافقت بكند كه در
حال مذاكره است ولي در هر صورت اگر اين اتفاق بخواهد به روال سال هاي گذشته باشد استفاده از سيم كارت هاي عراقي هم يك
گزينه است اما ما تمام تلاشمان اين است كه هم توافق بكنيم و هم در طول مسير بتوانيم اينترنت مناسب را در اختيار زوار عزيز قرار

بدهيم. 

بومي سازي صنعت براي  داخلي  هاي  به ظرفيت  توجه  كنار  در  ما  داشت:  بيان  خيام  ماهواره  وضعيت  آخرين  در خصوص  پور  زارع 
فضايي كشور در لايه هاي مختلف، تعاملات بين المللي هم شروع كرديم كه نياز روز كشور را با استفاده از تجربه ي كشورهايي كه از
ما جلوتر هستند و در اين زمينه بيش از ۶۰ سال است كه كار مي كنند برطرف كنيم. ماهواره خيام حاصل اين همكاري مشترك بود

كه با موفقيت در مدار قرار گرفت. 

وي تاكيد كرد: پيش بيني ما اين بود كه از آنجايي كه ماهواره موقعي كه پرتاب مي شود يك سيستمي به نام كنترل وضعيت دارد كه
بتواند به وسيله آن و يا استفاده از فراميني كه از زمين به آن داده مي شود وضعيت خود را پيدا بكند، مثلاً دوربين آن به سمت زمين
بچرخد، پنل هاي خورشيدي آن باز شود، زيرسيستم هاي آن مورد آزمون قرار بگيرد، سنسور هاي مختلف آن كاليبره شود، به طور
كلي چندين ماه طول مي كشد ولي چون از قبل طراحي هاي خوبي صورت گرفته بود و با تلاش همكارانم كه شبانه روزي در مركز
ماهدشت مشغول هستند اين فرآيند كوتاه شد و من الان با افتخار خدمت شما اعلام ميكنم كه تصاوير اوليه ماهواره خيام دريافت
شده و اميدواريم كه تصاوير كاليبره شده ي آن را هفته ي بعد منتشر بكنيم، يعني كمتر از يك ماه اين اتفاق بيفتد و بهره برداري
قرار اختيار بخش خصوصي  را در  آغاز خواهد شد و ما هم آن  آينده  از موعد و ظرف يك ماه  انشاالله زودتر  اين ماهواره  از  عملياتي 
خواهيم داد كه بتوانند در بخش هاي مختلفي كه قابليت عملياتي شدن دارد سرويس هاي ارزش افزوده روي آن ايجاد بكنند و هم در

اختيار بخش دولتي براي نياز هايي كه بخش هاي گوناگون دارند. 

وزير ارتباطات در راستاي توسعه صنعت فضايي تصريح كرد: ما در لايه هاي مختلف دنبال توسعه فناوري هاي بومي هستيم؛ از پايگاه
پرتاب گرفته تا ايستگاه زميني دريافت سينگال هاي ماهواره، تا پرتابگر و ماهواره. اينها همه بخش هايي است كه همكاران بنده به
شكل جدي و شبانه روزي در بخش هاي مختلف دولت، نه فقط وزارت ارتباطات بلكه ارگان هاي ديگري من جمله وزارت دفاع، سپاه

پاسداران، وزارت صنعت، دانشگاه ها، وزارت علوم و… مشغول هستند كه اين اتفاق بيفتد. 
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زارع پور افزود: يكي از مصوبات جدي كه داشتيم اين بود كه ما بتوانيم در مدارهاي تا ۵۰۰ كيلومتر و بلكه بالاتر ماهواره هاي متوسط
و كوچك را تا پايان سال ۱۴۰۱ در مدار قرار دهيم كه اين كار با قوت دارد جلو مي رود طليعه هاي آن هم در پرتاب موفق ماهواره ي
نورِ ۲ مشاهده كرديد كه الان دارد انجام مي شود، ماهواره اي كه ۱۰۰ درصد ايرانيست و حاصل دانش و زحمات ده ها شركت دانش

بنيان با مديريت بخش فضايي سپاه پاسداران دارد كار مي كند. 

وي گفت: امسال توانمندي كه داريم اين است كه تا ماوراي حدود ۵۰ كيلو را ما مي توانيم در مدار ۵۰۰ كيلومتري قرار بدهيم و تا
پايان امسال با اتفاقات خوبي كه دارند با كار شبانه روزي رقم مي زنند ما حداقل به ۱۰۰ كيلوگرم خواهيم رسيد، يادآوري ميكنم كه
ماهواره خيام ماهواره اي ۶۰۰ كيلوگرمي بود، هدف گذاري ما اين است كه تا پايان دولت سيزدهم به توانمندي پرتاب ماهواره هايي
از ديگر  نسخه ي  روسيه سه  با همكاري كشور  هم  و  برسيم  داخل كشور  در  آن  مانند  هايي  ماهواره  و همچنين ساخت  مثل خيام 
ماهواره ي خيام ساخته شود چون ماهواره ي خيام و ماهواره هاي مشابه كه در مدار هستند ۵ تا ۷ سال بيشتر عمر ندارند و در حال
حاضر هم دقتي كه در درون كشور داريم با دقت ۱۰ متر است كه ان شاءالله به زودي به دقت ۵ متر مي رسيم تا پايان سال و تا پايان

دولت هم ان شاءالله به دقتي مشابه به دقت ماهواره خيام با استفاده از توانمندي هاي داخلي خواهيم رسيد. 

وزير ارتباطات در خصوص ماهواره ها و محموله ها فضايي آماده تست و پرتاب عنوان كرد: ما ۵ يا ۶ ماهواره و محموله فضايي آماده
تست و پرتاب داريم، نسخه هاي مختلف ماهواره هم ماهواره هاي سنجشي هم ماهواره هاي مخابراتي هم يكي از مهم ترين محموله
هاي فضايي كه داريم بلوك انتقال مداري سامان است كه ظرف يكي دو ماه آينده تست زيرمداري آن انجام مي شود؛ بلوك انتقال
مداري براي جا به جايي ماهواره در لايه هاي مختلف استفاده مي شود كه يك فناوري بسيار مهم و راهبردي است كه همكاران ما در
انجام آينده  ماه  دو  يكي  را ظرف  آن  ابتدايي  و تست هاي  نسخه  اولين  پيدا كردند،  به آن دست  ارتباطات  وزارت  پژوهشگاه فضايي 

خواهيم داد. 

زارع پور در انتهاي سخنان خود درباره حوزه ي هوشمند سازي اظهار داشت: يكي از مأموريت هاي جدي كه رياست محترم جمهور به
وزارت ارتباطات سپردند و يكي از مأموريت هاي جدي دولت در همه بخش هاست، بحث دولت هوشمند و هوشمند سازي است كه ما
اين كار را داريم در تعامل با معاونت محترم امور اداري استخدامي رياست جمهوري و ساير دستگاه ها جلو ميبريم؛ در قانون امسال
اين به تعبيري تكليف شد براي دستگاه ها كه تا آخر شهريور يعني كمتر از يك ماه ديگر پنجره ي واحد خودشان را راه بندازند، ما
هم مكلف شده بوديم پنجره ملي را تا دي راه بندازيم كه ما نسخه ي آزمايشي اين را در اردبيهشت راه انداختيم و الان در حال حاضر
حدود ۳۰ دستگاه ملي از مجموع حدود ۱۸۰ دستگاه ملي كه در كشور وجود دارند پنجره واحد خود را راه انداخته اند و متصل شدند.



8/24/2022 روابط عمومی شرکت ارتباطات زير ساخت

http://ticpr.ir/news/print.aspx 41/46

روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: تسنيمشماره خبر:  ۲۰  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  تعمير فيبرهاي نوري زير دريا براي اولين بار توسط دانش و تخصص ايراني / تصاوير اوليه ماهواره

خيام هفته بعد منتشر مي شود

ايراني در بنيان  آينده نخستين محموله محصولات دانش  فناوري اطلاعات در گفتگوي خبري گفت: هفته  و  ارتباطات  وزير 
صنعت شبكه به كشورهاي خارجي صادر مي شود؛ يكي از محورهاي اصلي اين اقدام، توسعه تعاملات بين المللي است.

وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات در گفتگوي خبري گفت:
هفته آينده نخستين محموله محصولات دانش بنيان ايراني
در صنعت شبكه به كشورهاي خارجي صادر مي شود؛ يكي
المللي بين  تعاملات  توسعه  اقدام،  اين  اصلي  محورهاي  از 

است. - اخبار اقتصادي - 
وزير پور»،  زارع  «عيسي  تسنيم،  خبرگزاري  گزارش  به 
خبري ويژه  گفتگوي  در  اطلاعات،  فناوري  و  ارتباطات 
آنتن درباره  ارتباطات  وزارت  يكساله  عملكرد  درخصوص 
در اپراتورها  وضعيت  شده،  اجرا  هاي  زيرساخت  دهي، 

اربعين حسيني و بحث ماهواره ها و آخرين اخبار ماهواره خيام اظهاراتي را عنوان كرد. 

زارع پور در خصوص برنامه هاي يكسال گذشته وزارت ارتباطات و توسعه زيرساخت هاي ايجاد شده اظهار داشت: « ما در چند حوزه
به شكل ويژه در اين يكسال اخير برنامه هايي را دنبال كرديم كه يكي از آن حوزه ها توسعه و نوسازي زيرساخت ها ارتباطي كشور
بوده است كه بخشي از آن همين پروژه فيبر نوري است را شامل مي شود. در حوزه فناوري اطلاعات، توسعه خدمات و سرويس هاي
جديد مبتني بر فناوري را درواقع به عنوان يك اولويت دنبال مي كنيم كه يكي از آن ها بحث دولت هوشمند است. موضوع اقتصاد
اين حوزه شده است. در حوزه به  نگاه جديدي  به عنوان يك راهبرد جدي در دولت دنبال شده و در دولت سيزدهم يك  ديجيتال 

فضايي اتفاقات خوبي در پيش است كه تا پايان سال خبرهاي خوبي به گوش مردم عزيز مي رسد.» 

وزير ارتباطات درخصوص سرعت و كيفيت اينترنت و شبكه كه بزرگترين دغدغه حال حاضر مردم است عنوان كرد: «اينترنت و شبكه
پديده اي است كه زندگي مردم به آن گره خورده و الان زندگي روزمره مردم در ابعاد مختلف كه از آموزش تا سرگرمي و موضوعات
فرهنگي و كسب و كار گرفته است به اينترنت و شبكه مربوط مي شود و ما بر اين اساس اينترنت پر سرعت را يك حق براي مردم مي
دانيم و تمام تلاش وزارت ارتباطات اين است كه در اين حوزه از ماموريت هايش، يك شبكه پرسرعت، باكيفيت و امن را براي استفاده

هموطنان فراهم بكند كه اين امر نيازمند كار در بخش هاي مختلف است.» 

وي گفت: «چهار لايه در شبكه ارتباطي در كشور داريم، يك لايه دسترسي از منزل تا مركز مخابرات، يك لايه شبكه داخل شهر، لايه

https://www.fasleqtesad.com/Fa/News/800267/%d8%aa%d8%b9%d9%85%db%8c%d8%b1-%d9%81%db%8c%d8%a8%d8%b1%d9%87%d8%a7%db%8c-%d9%86%d9%88%d8%b1%db%8c-%d8%b2%db%8c%d8%b1-%d8%af%d8%b1%db%8c%d8%a7-%d8%a8%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d8%a7%d9%88%d9%84%db%8c%d9%86-%d8%a8%d8%a7%d8%b1-%d8%aa%d9%88%d8%b3%d8%b7-%d8%af%d8%a7%d9%86%d8%b4-%d9%88-%d8%aa%d8%ae%d8%b5%d8%b5-%d8%a7%db%8c%d8%b1%d8%a7%d9%86%db%8c-%d8%aa%d8%b5%d8%a7%d9%88%db%8c%d8%b1-%d8%a7%d9%88%d9%84%db%8c%d9%87-%d9%85%d8%a7%d9%87%d9%88%d8%a7%d8%b1%d9%87-%d8%ae%db%8c%d8%a7%d9%85-%d9%87%d9%81%d8%aa%d9%87-%d8%a8%d8%b9%d8%af-%d9%85%d9%86%d8%aa%d8%b4%d8%b1-%d9%85%db%8c%e2%80%8c%d8%b4%d9%88%d8%af
https://tn.ai/2762141
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بين استاني و در نهايت لايه اينترنت بين الملل. براي پيشرفت در همه اين لايه ها برنامه هاي متعددي را پيش بيني كرده ايم كه
ظرفيت هاي حوزه ارتباطي كشور را توسعه بدهيم و آن را نوسازي كنيم.» 

به اعتقاد وزير ارتباطت در برخي از لايه هاي زيرساختي كشور مانند لايه شبكه داخل شهر و داخل استان ها كه در اختيار شركت
مخابرات است به دلايل مختلف من جمله دراختيار نداشتن سرمايه به مدت بيش از ۱۰ سال هيچ نوسازي و توسعه اي در اين زمينه

صورت نگرفته است.» 

در خصوص پروژه هاي فيبرنوري وزير ارتباطات بيان داشت كه وزارت ارتباطات حدود دو ميليون پوشش در كشور ايجاد كرده است و
تا پايان سال جاري به ۵ ميليون خواهد رسيد و در سال آينده به ميزان ۷ ميليون و همچنين ۸ ميليون در سال ۱۴۰۳ هدف گذاري

شده است. 

وزير ارتباطات اضافه كرد: «در لايه دسترسي ارتباطات ثابت، پروژه فيبرنوري را آغاز كرديم كه يك پروژه راهبردي به حساب مي آيد و
تا سه دهه آينده، حوزه ارتباطي كشور را بيمه مي كند. اكنون همه آزمون هايي كه در دنيا روي سرعت اينترنت انجام مي شود بر
از نظر برخي اين كار  بود.  اجرايي  نيازمند بسته عملياتي -  اتفاق  اين  ايم.  برداشته  اين سمت قدم  به  نيز  ما  بستر فيبرنوري است و 

نشدني به نظر مي رسيد اما كنون اين پروژه را در ۱۰ استان آغاز كرديم.» 

وي گفت: «در لايه زيرساخت ما ۷۰ درصد داريم به ظرفيت شبكه زيرساخت كشور اضافه مي كنيم كه هر آنچه در ۱۰ سال گذشته
حدود ۳۲ ترابيت بر ثانيه بوده است ما هدفمان اين است كه حدود ۲۰ ترابيت بر ثانيه به آن اضافه كنيم كه تا دهه فجر اين اقدامات

افتتاح خواهد شد.» 

زارع پور درحوزه تامين اينترنت و دروازه هاي اينترنتي تصريح كرد: «ما متنوع كردن مسيرها تامين اينترنت كشور را در دستور كار
قرار داديم كه اگر زماني فيبر نوري در دريا قطع شد، ما را با مشكل جدي مواجه نكند. تلاش و برنامه وزارت ارتباطات اينگونه است كه
تمام كارهايي كه در بخش ارتباطات و فناوري اطلاعات كشور انجام مي شود با استفاده از بخش ظرفيت خصوصي و شركت هاي دانش

بنيان انجام شود.» 

هاي شركت  به  بوديم  وابسته  دريايي  فيبرهاي  تعمير  حتي  و  دريا  در  فيبر  كشيدن  براي  اين  از  پيش  تا  «ما  افزود:  ارتباطات  وزير 
خارجي، اما درحال حاضر ميخواهيم با افتخار اعلام بكنيم كه در حال حاضر ما توان اين را داريم كه فيبرهاي دريايي را با كمك بخش
خصوصي و شركت هاي دانش بنيان، هم فيبركشي كرده و هم به تعمير آنها بپردازيم كه تا هفته هاي بعد ما در درياي عمان و خليج

فارس براي اولين بار توسط دانش و تخصص ايراني تعمير فيبرهاي نوري در زير دريا انجام خواهد شد.» 

زارع پور در حوزه فناوري اطلاعات و ارائه سرويس عنوان كرد: «درحالي كه دنيا را پلتفرم هاي آمريكايي و خارجي قبضه كرده است
اما ما در حوزه هاي مختلف مثل تجارت الكترونيك در داخل كشور به محصولات بومي دسترسي داريم كه مردم در حال استفاده از
آنان هستند و هيچ احساس نيازي به نمونه هاي مشابه خارجي نمي كنند كه اينها در مواردي همچون پلتفرم هاي جا به جايي مسافر،
اين كه همه  كنند  فعاليت مي  دارند  المللي  بين  هاي  پلتفرم  الان  در كشورهاي مختلف  كه  دارد  وجود  كه  و خدمات مختلف  بيمه 

اتفاقات با استفاده و همكاري شركت هاي دانش بنيان اتفاق مي افتد.» 

وزير ارتباطات درخصوص اقتصاد ديجيتال گفت: «دولت در دي ماه سال گذشته مصوب كرد اختيارات خودش را به كارگروه ده نفره
اي واگذار كرد كه موانع لازم براي توسعه اقتصاد ديجيتال را در كشور حذف كنند. زيرا درحال حاضر در بعضي از كشورها تا ۳۰ درصد
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توليد ناخالص ملي شان از محل اقتصاد ديجيتال است و ما بر اساس آخرين ارزيابي ها حدود ۷.۲ درصد رسانده ايم كه هدف گذاري
هايي كه صورت گرفته اين است كه به ۱۰ درصد برسد.» 

در خصوص فعاليت هاي وزارت ارتباطات در ايام اربعين حسيني وزير ارتباطات اعلام كرد كه قرار است مسير نجف تا كربلا با تجهيزات
فيبرنوري فيبركشي شود و در ايستگاه هاي مختلف با همكاري كه دارد صورت مي گيرد بتوان از طريق واي فاي اينترنت را به شكل

پرسرعت و رايگان در اختيار زوار قرار بگيرد و اين طرح در حال پيگيري براي اجرا مي باشد. 

همچنين در همين راستا زارع پور بيان داشت: «در اين بحث فيبر نوري نجف به كربلا كار دارد پيش مي رود و اميدوارم هستيم كه به
افتاد چون يك كار مشترك است و به هر حال مقداري اتفاق خواهد  اتفاق حاصل نشود حتما سال ديگر اين  امسال برسد، اگر اين 
هماهنگي هاي بين دو كشور در بخش هاي مختلف نياز دارد اما تجهيزات و امكانات آن همه تأمين شده است و ما اميدواريم كه اين

كار بزرگ به نتيجه برسد.» 

وي افزود: «ما براي تأمين اينترنت در طول مسير و افزايش آنتن دهي با استفاده از سايت هاي سيار و تقويت كننده هايي كه قرار مي
دهند از نقاط مرزي آنها را تقويت مي كنند (از تهران و از شهرهاي مختلفي كه مردم حركت مي كنند.)؛ براي يكي از مرز ها هم كه
پرتردد است يعني مرز مهران ما پيش بيني كرديم كه بالن سازمان فضايي كه مي تواند اينترنت را در اختيار تعداد زيادي از مشتركين

قرار بدهد، راه اندازي شود و بتوان اينترنت wifi رايگان در اختيار مردم عزيزمان قرار بگيرد.» 

اپراتور عراقي است كه با  باند لازم در نقاط مرزي، رايزني كه در حال صورت گرفتن  زارع پور اضافه كرد: «درخصوص تأمين پهناي 
بحث رومينگ را با هزينه ي كمتري انجام دهند، اما همچنان به دليل رومينگ توصيه ي من اين است كه اگر براي مردم مقدور است
از سيم كارت هاي عراقي استفاده بكنند، چون به هر حال اين موضوع بحثي دو طرفه است و طرف عراقي هم بايد موافقت بكند كه در
حال مذاكره است ولي در هر صورت اگر اين اتفاق بخواهد به روال سال هاي گذشته باشد استفاده از سيم كارت هاي عراقي هم يك
گزينه است اما ما تمام تلاشمان اين است كه هم توافق بكنيم و هم در طول مسير بتوانيم اينترنت مناسب را در اختيار زوار عزيز قرار

بدهيم.» 

وزير ارتباطات در خصوص آخرين وضعيت ماهواره خيام بيان داشت: 

ما در كنار توجه به ظرفيت هاي داخلي براي بومي سازي صنعت فضايي كشور در لايه هاي مختلف، تعاملات بين المللي هم شروع
كرديم كه نياز روز كشور را با استفاده از تجربه ي كشورهايي كه از ما جلوتر هستند و در اين زمينه بيش از ۶۰ سال است كه كار مي

كنند برطرف كنيم. ماهواره خيام حاصل اين همكاري مشترك بود كه با موفقيت در مدار قرار گرفت. 

پيش بيني ما اين بود كه از آنجايي كه ماهواره موقعي كه پرتاب مي شود يك سيستمي به نام كنترل وضعيت دارد كه بتواند به وسيله
آن و يا استفاده از فراميني كه از زمين به آن داده مي شود وضعيت خود را پيدا بكند، مثلا دوربين آن به سمت زمين بچرخد، پنل
هاي خورشيدي آن باز شود، زيرسيستم هاي آن مورد آزمون قرار بگيرد، سنسور هاي مختلف آن كاليبره شود، به طور كلي چندين
با تلاش همكارانم كه شبانه روزي در مركز ماهدشت و  بود  از قبل طراحي هاي خوبي صورت گرفته  ماه طول مي كشد ولي چون 
و دريافت شده  خيام  ماهواره  اوليه  تصاوير  كه  ميكنم  اعلام  شما  افتخار خدمت  با  الان  من  و  كوتاه شد  فرآيند  اين  هستند  مشغول 
اميدواريم كه تصاوير كاليبره شده ي آن را هفته ي بعد منتشر بكنيم، يعني كمتر از يك ماه اين اتفاق بيفتد و بهره برداري عملياتي از
اين ماهواره انشاالله زودتر از موعد و ظرف يك ماه آينده آغاز خواهد شد و ما هم آن را در اختيار بخش خصوصي قرار خواهيم داد كه
بتوانند در بخش هاي مختلفي كه قابليت عملياتي شدن دارد سرويس هاي ارزش افزوده روي آن ايجاد بكنند و هم در اختيار بخش
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دولتي براي نياز هايي كه بخش هاي گوناگون دارند. 

وزير ارتباطات درراستاي توسعه صنعت فضايي تصريح كرد: « ما در لايه هاي مختلف دنبال توسعه فناوري هاي بومي هستيم؛ از پايگاه
پرتاب گرفته تا ايستگاه زميني دريافت سينگال هاي ماهواره، تا پرتابگر و ماهواره. اين ها همه بخش هايي است كه همكاران بنده به
شكل جدي و شبانه روزي در بخش هاي مختلف دولت، نه فقط وزارت ارتباطات بلكه ارگان هاي ديگري من جمله وزارت دفاع، سپاه

پاسداران، وزارت صنعت، دانشگاه ها، وزارت علوم و... مشغول هستند كه اين اتفاق بيفتد.» 

وي افزود: «يكي از مصوبات جدي كه داشتيم اين بود كه ما بتوانيم در مدار هاي تا ۵۰۰ كيلومتر و بلكه بالاتر ماهواره هاي متوسط و
كوچك را تا پايان سال ۱۴۰۱ در مدار قرار دهيم كه اين كار با قوت دارد جلو مي رود طليعه هاي آن هم در پرتاب موفق ماهواره ي
نورِ ۲ مشاهده كرديد كه الان دارد انجام مي شود، ماهواره اي كه ۱۰۰ درصد ايرانيست و حاصل دانش و زحمات ده ها شركت دانش

بنيان با مديريت بخش فضايي سپاه پاسداران دارد كار مي كند.» 

زارع پور اضافه كرد: «امسال توانمندي كه داريم اين است كه تا ماوراي حدود ۵۰ كيلو را ما ميتوانيم در مدار ۵۰۰ كيلومتري قرار
بدهيم و تا پايان امسال با اتفاقات خوبي كه دارند با كار شبانه روزي رقم مي زنند ما حداقل به ۱۰۰ كيلوگرم خواهيم رسيد، يادآوري
پرتاب توانمندي  به  پايان دولت سيزدهم  تا  اين است كه  ما  بود، هدف گذاري  اي ۶۰۰ كيلوگرمي  ماهواره  ماهواره خيام  كه  ميكنم 
ماهواره هايي مثل خيام و همچنين ساخت ماهواره هايي مانند آن در داخل كشور برسيم و هم با همكاري كشور روسيه سه نسخه ي
ديگر از ماهواره ي خيام ساخته شود چون ماهواره ي خيام و ماهواره هاي مشابه كه در مدار هستند ۵ تا ۷ سال بيشتر عمر ندارند و
در حال حاضر هم دقتي كه در درون كشور داريم با دقت ۱۰ متر است كه انشاالله به زودي به دقت ۵ متر مي رسيم تا پايان سال و تا

پايان دولت هم انشاالله به دقتي مشابه به دقت ماهواره خيام با استفاده از توانمندي هاي داخلي خواهيم رسيد.» 

وزير ارتباطات در خصوص ماهواره ها و محموله ها فضايي آماده تست و پرتاب عنوان كرد: «ما ۵ يا ۶ ماهواره و محموله فضايي آماده
تست و پرتاب داريم، نسخه هاي مختلف ماهواره هم ماهواره هاي سنجشي هم ماهواره هاي مخابراتي هم يكي از مهم ترين محموله
هاي فضايي كه داريم بلوك انتقال مداري سامان است كه ظرف يكي دو ماه آينده تست زيرمداري آن انجام مي شود؛ بلوك انتقال
مداري براي جا به جايي ماهواره در لايه هاي مختلف استفاده مي شود كه يك فناوري بسيار مهم و راهبردي است كه همكاران ما در
انجام آينده  ماه  دو  يكي  را ظرف  آن  ابتدايي  و تست هاي  نسخه  اولين  پيدا كردند،  به آن دست  ارتباطات  وزارت  پژوهشگاه فضايي 

خواهيم داد.» 

زارع پور در انتهاي سخنان خود درباره حوزه ي هوشمند سازي اظهار داشت: «يكي از مأموريت هاي جدي كه رياست محترم جمهور
به وزارت ارتباطات سپردند و يكي از مأموريت هاي جدي دولت در همه بخش هاست، بحث دولت هوشمند و هوشمند سازي است كه
ما اين كار را داريم در تعامل با معاونت محترم امور اداري استخدامي رياست جمهوري و ساير دستگاه ها جلو ميبريم؛ در قانون امسال
اين به تعبيري تكليف شد براي دستگاه ها كه تا آخر شهريور يعني كمتر از يك ماه ديگر پنجره ي واحد خودشان را راه بندازند، ما
هم مكلف شده بوديم پنجره ملي را تا دي راه بندازيم كه ما نسخه ي آزمايشي اين را در اردبيهشت راه انداختيم و الان در حال حاضر
متصل و  اند  انداخته  راه  را  واحد خود  پنجره  دارند  وجود  در كشور  كه  ملي  از مجموع حدود ۱۸۰ دستگاه  ملي  ۳۰ دستگاه  حدود 

شدند.»
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روابط عمومي شركت ارتباطات زير ساخت

منبع: ايسناشماره خبر:  ۲۱  |  تاريخ: ۱۴۰۱/۰۶/۰۱

  بررسي ميزان تحقق پروژه فيبر نوري، از وعده تا اجرا

اقدامات راهبردي اين از جمله  ارتباطات و فناوري اطلاعات، پروژه «فيبرنوري منازل و كسب وكارها»  براساس اعلام وزارت 
وزارتخانه طي يك سال گذشته و در دولت سيزدهم است.

به گزارش ايسنا، رشته هاي شفاف شيشه اي و پلاستيكي
ارتباطي تجهيزات  از  مهمي  بخش  اكنون  نوري  فيبر  يا 
زيرساختي در جهان را تشكيل داده است؛ فناوري اصلي كه
به كار ايران  ثابت  ارتباطات  طي سالهاي گذشته در بخش 
فيبر بر  مبتني  فناوري  و  است  بوده   ADSL شده،  گرفته 
نوري يا FTTx هم سهمي كمتر را به خود اختصاص داده

بود. 

دولت، گذاري  سرمايه  با  كشور  زيرساخت  شبكه  اگرچه 
بيش از ۷۰ هزار كيلومتر فيبر را براي اتصال شهرهاي مختلف كشور به يكديگر فراهم كرده، اما در داخل شهرها هنوز شبكه دسترسي
يا آخرين لايه اتصال به ساختمان هاي مسكوني و تجاري كشور به تجهيزات قديمي متكي بوده كه به شبكه مسي مشهور است؛ اين

شبكه به رغم گستردگي زياد، توانايي كمي براي سازگاري با فناوري هاي جديد و استفاده از خدمات پهن باند دارد. 

اين در حالي است كه بر اساس مصوبه شوراي عالي فضاي مجازي تا سال ۱۴۰۴ بايد ۸۰ درصد خانوارها و ۱۰۰ درصد كسب وكارها با
متوسط سرعت ۲۵ مگابيت برثانيه به پهن باند ثابت دسترسي داشته باشند و دسترسي ۲۰ ميليون خانوار و پنج ميليون كسب وكار تا

سال ۱۴۰۴ به اينترنت پهن باند ثابت بايد بر بستر فيبر نوري شكل گيرد. 

بر همين اساس در گزارشي كه اخيرا توسط وزارت ارتبطات و فناوري اطلاعات منتشر شده، آغاز پروژه راهبردي «فيبرنوري منازل و
كسب و كارها» از جمله اقدامات راهبردي اين وزارت خانه در يك سال آغازين فعاليت خود اعلام شده است. اين طرح از بهمن ماه
سال گذشته آغاز شده و همچنان در مرحله اجرا قرار دارد و درصد پيشرفت آن براساس خانوارهاي تحت پوشش از ۲۴ ميليون خانوار،

۸ درصد اعلام شده است. 

طبق اطلاعات اعلامي، پروژه راهبردي «فيبر نوري منازل و كسب وكارها» قرار بود تا پايان مرداد سال ۱۴۰۱ نزديك به دو ميليون
خانوار را در كشور تحت پوشش قرار دهد؛ لازم به ذكر است اين عدد در ابتداي دولت سيزدهم كمتر از ۵۰۰ هزار خانوار بود. 

توسعه براي  حمايتي  بسته  تصويب  و  تهيه   ،FTTX كارها  و  كسب  و  منازل  نوري  فيبر  پوشش  توسعه  هاي  طرح  رابطه  همين  در 
نوري فيبر  پروژه  اقداماتي است كه در پيشبرد  از جمله  نوري  فيبر  ارتباطي در توسعه  اپراتورهاي  فراخوان مشاركت  ثابت،  ارتباطات 

http://eghtesadgardan.ir/fa/news/196063/%d8%a8%d8%b1%d8%b1%d8%b3%db%8c-%d9%85%db%8c%d8%b2%d8%a7%d9%86-%d8%aa%d8%ad%d9%82%d9%82-%d9%be%d8%b1%d9%88%da%98%d9%87-%d9%81%db%8c%d8%a8%d8%b1-%d9%86%d9%88%d8%b1%db%8c-%d8%a7%d8%b2-%d9%88%d8%b9%d8%af%d9%87-%d8%aa%d8%a7-%d8%a7%d8%ac%d8%b1%d8%a7
http://armaneghtesadi.com/743260/1401/06/01/%d8%a8%d8%b1%d8%b1%d8%b3%db%8c-%d9%85%db%8c%d8%b2%d8%a7%d9%86-%d8%aa%d8%ad%d9%82%d9%82-%d9%be%d8%b1%d9%88%da%98%d9%87-%d9%81%db%8c%d8%a8%d8%b1-%d9%86%d9%88%d8%b1%db%8c%d8%8c-%d8%a7%d8%b2-%d9%88%d8%b9/
https://iraneconomist.com/fa/news/498067/%d8%a8%d8%b1%d8%b1%d8%b3%db%8c-%d9%85%db%8c%d8%b2%d8%a7%d9%86-%d8%aa%d8%ad%d9%82%d9%82-%d9%be%d8%b1%d9%88%da%98%d9%87-%d9%81%db%8c%d8%a8%d8%b1-%d9%86%d9%88%d8%b1%db%8c-%d8%a7%d8%b2-%d9%88%d8%b9%d8%af%d9%87-%d8%aa%d8%a7-%d8%a7%d8%ac%d8%b1%d8%a7
https://www.isna.ir/news/1401060100001/%d8%a8%d8%b1%d8%b1%d8%b3%db%8c-%d9%85%db%8c%d8%b2%d8%a7%d9%86-%d8%aa%d8%ad%d9%82%d9%82-%d9%be%d8%b1%d9%88%da%98%d9%87-%d9%81%db%8c%d8%a8%d8%b1-%d9%86%d9%88%d8%b1%db%8c-%d8%a7%d8%b2-%d9%88%d8%b9%d8%af%d9%87-%d8%aa%d8%a7-%d8%a7%d8%ac%d8%b1%d8%a7


8/24/2022 روابط عمومی شرکت ارتباطات زير ساخت

http://ticpr.ir/news/print.aspx 46/46

منازل و كسب و كارها نقش مؤثري داشته اند كه تعدادي از آنها همچنان در مرحله اجرايي قرار دارند. 

پيش از اين عيسي زارع پور - وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات- هم گفته بود اين وزارتخانه در تلاش است كه يك شبكه پرسرعت،
باكيفيت و امن مبتني بر فيبر نوري را مردم كشور فراهم كند و بر بستر آن، انواع خدمات متنوع و با كيفيت را ارائه دهد. 

از بود:  بيان كرده  اين موانع ترسيد،  از  نبايد  بزرگي هم دارد ولي  اينكه طبيعي است كه كارهاي بزرگ موانع  بيان  با  ارتباطات  وزير 
همان ابتدايي كه ما مطرح كرديم به دنبال راه اندازي ۲۰ ميليون پورت مبتني بر فيبر نوري براي منازل و كسب وكارها هستيم، خيلي
ها آن را نشدني خواندند، البته شايد احساس اين بود كه دولت با اين پروژه بزرگ همراهي نكند. اما شاهد بوديد كه دولت با جديت

پاي كارآمد و موانع بزرگ يك به يك كنار زده شد. 

زارع پور همچنين اطمينان داده بود كه در لايه هاي بالا و در سطح هيأت دولت مشكلي از بابت همراهي با اين پروژه وجود نداشته
باشد اما در لايه هاي پاييني طبيعي است كه هنوز شاهد برخي عدم همراهي ها باشيم و هرچند معتقدم كه جاي نگراني وجود ندارد
و اين موانع هم ان شااالله حل خواهند شد. او همچنين تأكيد كرده بود كه اين پروژه يك طرح راهبردي و ملي است و نبايد صرفا به

آن به عنوان يك پروژه ارتباطي نگاه كرد. 

انتهاي پيام


